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Vážení čtenáři, 

četl jsem nedávno v  denním tisku, 
že ubývá černých pasažérů v pražské 
veřejné dopravě. Dopravní podnik 
vsadil vedle dlouhodobě kvalitních 
služeb na  vlídnější přesvědčovací 
metody, než jsou nepříliš populární 
revizoři. Zvolil několik poměrně vtip-
ných kampaní, aby černé pasažéry 
přesvědčil, že jízda bez lístku není 
žádným hrdinstvím, ale nespravedli-
vou výhodou na úkor druhých. 

Podobné je to s  trvalým pobytem. 
Městská část dostává do  svého roz-
počtu od hlavního města za každého 
přihlášeného občana něco málo přes 
tři tisíce korun ročně. A za ně pro vás 

pečuje o zeleň, uklízí chodníky, vyváží odpadkové koše, opravuje školy a platí 
jejich provoz, podporuje jazykovou vzdělanost školáků, pořádá kulturní akce 
ve veřejném prostoru, významně podporuje sportovní kluby, sportování dětí 
i seniorů a tak bych mohl dlouho pokračovat, volím místo toho tři tečky… Ti 
z vás, kteří u nás Praze 6 trvale žijí, ale nejsou zde trvale přihlášeni, se ocitají 
v roli černých pasažérů. Konzumují všechny služby zajišťované nejen hlavním 
městem Prahou, ale i městskou částí, ale finanční podporu zanechávají v mís-
tě, kde mají trvalé bydliště. Často na to přijdou až ve chvíli, kdy se jejich poto-
mek hlásí do mateřské školky nebo do 1. třídy ve škole, nebo když před svým 
domem objeví modré parkovací zóny a  zjistí, že místní občané v  nich platí 
mnohem míň než přespolní.

Praha 6 přitom patří k nejhezčím a nejpříjemnějším místům k životu v celé 
České republice, dlouhodobě to uvádíte v  nejrůznějších průzkumech. My 
vám k tomu každý měsíc na stránkách Šestky přinášíme řadu důvodů, proč 
se k nám natrvalo přihlásit. Na začátek letošního roku navrhuji třeba: Přijďte si 
zabruslit na Kulaťák na kluziště. Funguje od Vánoc do začátku března. Provoz 
je zdarma, pro své občany jej kompletně hradí Praha 6. 

Úspěšný nový rok přeje Jan Lacina,
místostarosta pro správu majetku, kulturu, sport a volný čas 

PRODLOUŽILI JSTE SI PARKOVACÍ 
OPRÁVNĚNÍ?

Přestupkové oddělení úřadu městské části v závěru loňského roku 
zaznamenalo nárůst případů, kdy si rezidenti Prahy 6 zapomněli 

prodloužit parkovací oprávnění, jehož platnost je jeden rok.  Mnozí 
si to uvědomili, až když jim přišla první pokuta.  Systém CIS sice 
generuje 30 dní před vypršením parkovacího oprávnění e-mail 

s upozornění na končící platnost těm klientům, kteří svůj e-mail při 
registraci zadali, bohužel se v mnoha případech stává, že tato zpráva 
„spadne" mezi spamy nebo do nevyžádané pošty. Upozornění se tak 

nedostane k uživatelům. Dobu platnosti si klienti mohou zkontrolovat 
prostřednictvím takzvaných osobních stránek uživatele

na adrese https://osu.zpspraha.cz.  

Čtvrté dítě v babyboxu v Praze 6
Ve čtvrtek 27. prosince v čase 1.06 hodin byl odložen do babyboxu v budo-
vě radnice v Praze 6 nově narozený chlapeček. Jde o čtvrté dítě nalezené 
v záchranné schránce v Praze 6, která funguje osm let. Celkem v České re-
publice zachránily babyboxy už 180 dětí. Zakladatel projektu Ludvík Hess 
pojmenoval chlapečka Filip.

Setkání se spolky
První setkání starosty  O. Koláře a vedení radnice se zástupci spolků v tomto 
volební období proběhne ve čtvrtek 17.  ledna od 18 hodin.

ZMĚNA OTVÍRACÍ DOBY NA POŠTĚ KLADENSKÁ
Vzhledem k neuspokojivé personální situaci rozhodla Česká pošta  
o trvalé změně provozních hodin pro veřejnost u pobočky pošty Praha 
65, Kladenská 18.

Od 1. ledna bude otevřeno: 
PO, ST, PÁ  8 až 14 hodin
ÚT a ČT 12 až 18 hodin
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AKTUALITY 

VÍTĚZEM SOUTĚŽE NEJTIŠŠÍ DO
PRAVCE 2018, KTEROU POŘÁDÁ 
LETIŠTĚ PRAHA VE SPOLUPRÁCI 
S MĚSTSKOU ČÁSTÍ PRAHA 6, SE 
V ZÁVĚRU LOŇSKÉHO ROKU STALA 
BRITSKÁ LETECKÁ SPOLEČNOST 
BRITISH AIRWAYS. 

Křišťálovou trofej vítězi předali předseda před-
stavenstva Letiště Praha Václav Řehoř a  sta-
rosta Prahy 6 Ondřej Kolář (TOP 09). Soutěž se 
každoročně koná v období, kdy je letecký pro-
voz na  pražském letišti nejintenzivnější, tedy 
od  1. května do  31. října. Pro vyhodnocení je 
využíván sofistikovaný monitorovací systém 
leteckého hluku a  letových tratí, který provádí 

měření nepřetržitě celý rok. Zahrnuje třináct 
stacionárních a dvě mobilní měřící stanice, kte-
ré jsou umístěny ve vybraných lokalitách v okolí 
letiště tak, aby měření mělo dostatečnou vypo-
vídací hodnotu.
Letiště s  ohledem na  současný nárůst  provozu 
zavedlo další preventivní opatření, jejichž cílem 
je snížit počet nočních letů mezi 22. a  6. ho-
dinou. S  přísnější regulací nočního provozu se 
začalo už na  jaře loňského roku, kdy vstoupil 
v platnost nový ceník hlukových poplatků. Ten 
výrazně zvýšil poplatky za  pohyby, tedy vzlety 
a  přistání, prováděné hlučnějšími typy letadel 
v  noci. Opatření tak již nyní motivuje letecké 
dopravce k  nasazování tišších letadel zejména 
v tento čas anebo k úplnému přesunu takových 
letů do denní doby. 

V ZÁVĚRU LOŇSKÉHO ROKU 
 ZAČALA DEMOLICE DOMU V RA
DIMOVĚ ULICI, PRO NĚJŽ SE 
VŽILO OZNAČENÍ BŘEVNOVSKÝ 
MRAKODRAP.  
Stav objektu byl natolik špatný, že pouze 
 sanace základů by přišla asi na  padesát mi-
lionů korun. Proto byl vydán souhlas s  jeho 
zbouráním. 
Na  místě mrakodrapu vyroste bytový dům, 
který bude součástí nové zástavby. Po  jeho 
dokončení a  kolaudaci se investor zavázal 
bezplatně převést na  městkou část něko-
lik bytů (s  dipozicemi 2+kk až 3+1), jejichž 
celková podlahová plocha bude činit mini-
málně 1043 metrů čtverečních. Dále deve-
loper na  své náklady upraví okolní zeleň, 
ob noví přírodní řečiště potoka, vybuduje 
v parku malé dětské hřiště a také opraví Ka-
jetánskou kapli.

Nejtišším dopravcem se staly  
British Airways

Bourání 
„břevnovského 
mrakodrapu“ 

Druhý pokus o pronájem 
Veleslavínského zámku

Dopravní omezení 

Poté co se nenašel žádný zájemce, který 
by si pronajal areál Veleslavínského zám-
ku za  cenu 750  000 korun měsíčně, vyhlásil 
Úřad pro zastupování státu ve věcech majet-
kových druhé kolo výběrového řízení a  ná-
jemné zlevnil na 525 000 korun za měsíc. Zá-
jemci se mohli hlásit do 7. ledna.

„Nezbývá nám než vyčkat na stanovisko minis-
terstva kultury, které bez bližších podrobností 

uvedlo, že by pro ně mohl být zámek Veleslavín 
potřebný,“ uvádí k dalšímu osudu areálu tisko-
vý mluvčí Úřadu pro zastupování státu ve  vě-
cech majetkových Radek Ležatka. Městská část 
Praha 6 upřednostňuje převod celého areálu 
na  hlavní město, které by objekt mohlo svěřit 
do správy šestkové radnice. Ta by ho ráda využi-
la například jako sociálně-zdravotnické zařízení 
a umístila by sem třeba LDN či seniorský dům. 
Cílem je, aby zámek sloužil veřejnosti.

  Od 7. do 11. ledna bude uzavřena ulice Špá-
lova v úseku Dělostřelecká – Na Ořechovce, 
neboť zde bude probíhat geotechnický 
průzkum pro modernizaci trati Praha–Vý-
staviště – Praha–Veleslavín. 

  Až do  28. února se můžete setkat s  lo-
kálními zábory v  ulici Patočkova v  úseku 
Břevnovská – U  Dělnického cvičiště. Kvůli 
rekonstrukci kanalizace se mohou objevo-
vat zábory části jízdních pruhů ve  směru 
do centra. Do prava je v daném úseku vždy 
vedena po  zbylé  části komunikace v  jed-
nom jízdním pruhu.
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ZASTUPITELST VO 

ZASTUPITELÉ SE VRÁTILI 
K PŘERUŠENÉMU BODU VOL
BY PŘEDSEDY MANDÁTOVÉ
HO VÝBORU A K VOLBĚ ČLENŮ 
KONTROLNÍHO, ŠKOLSKÉHO 
A MANDÁTOVÉHO VÝBORU 
A VÝBORU PRO OTEVŘENOST, 
MÉDIA A PARTICIPACI.

Na  minulém jednání byla přerušena 
volba předsedy mandátového výboru 
po  prvním kole, v  němž nebyl nikdo 
zvolen. Na  prosincovém zastupitel-
stvu pokračovala volba druhým kolem, 
do něhož byl navržen A. Nechvátal. Ten 
svou kandidaturu stáhl a  opozice, kte-
ré místo dle dohody náleželo, navrhla 
Martina Polácha (ANO), který v  tajné 
volbě získal 40 hlasů a stal se předsedou 
 výboru. 
V  prvních kolech bylo zvoleno i  všech 
třináct členů mandátového výboru 
a výboru pro  výchovu a vzdělávání a vý-
boru pro otevřenost, média a participa-
ci. Na  třináct míst v kontrolním výboru 
bylo více kandidátů, v  prvním kole zís-
kalo dostatečný počet hlasů dvanáct 
z  nich, posledního člena vybírali zastu-
pitelé mezi A. Nechvátalem (nezařaze-
ný) a To mášem Šídlem (Piráti) – více hla-
sů získal a  členem kontrolního výboru 
se stal druhý z nich.

ZASTUPITELÉ BYLI INFORMOVÁNI, 
ŽE JEŠTĚ PŘED PODPISEM SMLOU
VY NA PRODEJ AREÁLU DRAČKY 
SE ZDE OBJEVILY DVA RESTITUČNÍ 
NÁROKY NA ČÁST PRODÁVANÝCH 
POZEMKŮ. PROČ AŽ NYNÍ? CHYBU 
UDĚLAL PŘED LETY POZEMKOVÝ 
ÚŘAD, KDYŽ ZANESL DO KATASTRU 
NEMOVITOSTÍ NESPRÁVNÉ OZNA
ČENÍ POZEMKŮ PODLE BÝVALÉHO 
POZEMKOVÉHO KATASTRU.  

V  srpnu loňského roku však vydal Státní po-
zemkový úřad opravné usnesení, díky němuž 
se zde objevil restituční závazek na  pozemky 
v areálu Dračky. Ovlivnilo to i uzavření smlou-

vy mezi společností SNEO a  společností DRA 
deve lopment. Developer – tehdy ještě pod 
jménem NOPOCZ01- nabídl za projekt nejvyšší 
částku, a to 436,5 milionu korun bez DPH. Když 
se objevily restituční nároky, SNEO – akciová 
společnost, jejímž jediným vlastníkem je měst-
ská část –, se rozhodlo vyhovět požadavkům 
společnosti a snížit tuto částku o 34 milionů ko-
run. V souladu s posudkem nezávislého znalce 
dostal každý ze dvou majitelů 17 milionů korun 
a  částku jim vyplácela právě společnost DRA 
developmnet.  
„Rád bych připomněl, že i tak Praha 6 z prodeje 
tohoto projektu získala přes 400 milionů korun, 
a pokud by prošel návrh některých opozičních 
stran, že radnice nemá pozemky prodávat, tak 
by nyní městská část nejen neměla tyto peníze, 

Výbory mají své 
předsedy a členy

Zastupitelé schválili dotace
Zastupitelstvo městské části Praha 6 schváli-
lo poskytnutí několika účelových dotací:

  300  000 korun dostane městská knihovna 
na provoz pobočky Dejvice umístěné v Ná-
rodní technické knihovně v Praze 6.

  Zastupitelé podpořili i organizace, které po-
skytovaly ve třetím čtvrtletí roku 2018 hospi-
covou péči v oblasti zdravotnictví občanům 
Prahy 6. Hospic Štrasburk získal podporu 
ve  výši 25  500 korun, Cesta domů 20  700 
korun,  organizace Soft Palm 18 750 korun, 
Nemocnice Milosrdných sester sv. Karla Bo-
romejského v Praze 24 750 korun a obecně 
prospěšná společnost TŘI 19 750 korun. 

  Zastupitelstvo schválilo poskytnutí indivi-
duálních dotací na rok 2019  pro Nemocnici 
 Milosrdných sester svatého K. Boro mejského 
na provoz pěti lůžek následné péče – 225 ko-
run na lůžko a den, celkem tedy 410 625 ko-
run, a také Domovu svatého K. Boromejské-
ho v Řepích na provoz třiceti lůžek následné 
péče, opět jde o 225 korun na  lůžko a den, 
celkem tedy podpora činí 2 463 750 korun.

  Zastupitelé schválili uzavření smlouvy s Do-
movem svatého K. Boromejského v  Řepích 
o zajištění pěti lůžek odlehčovacích a zdra-
votně-sociálních služeb občanům Prahy 6 
za cenu 370 korun za lůžko a den, tedy cel-
kem za 675 250 Kč za rok 2019.

Restituční nároky na Dračkách ale navíc by musela vyplácet ze svého 34 milionů 
korun na narovnání těchto restitučních  nároků,“ 
řekl starosta Ondřej Kolář (TOP 09) v  diskuzi, 
která k tématu na jednání zastupitelstva probí-
hala.  Areál Dračky – pozemky se zpracovaným 
projektem a stavebním povolením na bytovou 
zástavbu – zdědilo vedení radnice po  svých 
předchůdcích a  jeho budoucnost se řešila té-
měř deset let. Za tu dobu stál projekt městskou 
část zhruba 200 milionů korun, které investova-
la jak do získání pozemků, tak za přípravné prá-
ce ke stavbě. Na jaře loňského roku zastupitelé 
rozhodli projekt prodat v soutěži developerské 
firmě, která nabídne nejvyšší částku a  obytný 
soubor opravdu realizuje. Městská část očeká-
vala, že areál prodá minimálně za 250 milionů 
korun, částka se nakonec vyšplhala na více než 
400 milionů, a to i po odečtení restitučních ná-
roků. Peníze budou mimo jiné použité na  do-
stavbu areálu Petynka. 
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ROZPOČET

ZASTUPITELÉ NA SVÉM PROSINCO
VÉM JEDNÁNÍ SCHVÁLILI ROZPO
ČET NA ROK 2019, KTERÝ JE MÍRNĚ 
PŘEBYTKOVÝ MEZI PŘÍJMY A BĚŽ
NÝMI VÝDAJI. 
Plánované příjmy by měly dosáhnout více než 
733 milionů korun, běžné výdaje se předpoklá-
dají ve  výši 731 milionů. Objem kapitálových 
výdajů, tedy investic, by měl dosáhnout 315 
milionů korun a  městská část využije na  tyto 

akce 312 milionů korun z  vlastních zdrojů vy-
tvořených v letech minulých.
„Stejně jako v  minulých letech patří mezi 
 priority městské části školství a  vzdělávání, 
což se projevuje i  v  investicích, kde je v  této 
kapitole alokována částka 118 milionů korun, 
následuje kapitola hospodářství se sto miliony 
a třetí  největší objem peněz na investice půjde 
na dopravu,“ představuje rozpočet Jaromír Va-
culík (TOP 09), místostarosta pro ekonomiku 
a finance.

Rozpočet 2019 počítá s investicemi více  
než 300 milionů korun

Příjmy
Praha 6 počítá letos s  příjmy ve  výši 733,616 
milionů korun. Z této celkové výše tvoří daňové 
příjmy 108,4 milionu, z nichž nejvýznamnější je 
daň z nemovitosti, která přináší do rozpočtu 66 
milionů korun. Nedaňové příjmy, tedy úroky, di-
videndy a přijaté sankční poplatky – především 
pokuty ze zón placeného stání – přinesou Pra-
ze 6 dalších 23 milionů korun.
Největší položkou v  příjmové části jsou však 
přijaté dotace – letos by to mělo být 602 mili-
onů. Z  toho 380 milionů pochází od  hlavního 
města, kdy oproti roku 2018 došlo k  navýšení 
o  25 milionů korun a „velká Praha“ posílá Pra-
ze  6 částku 3300 korun na občana a 2700 korun 
na  žáka. Ze státního rozpočtu obdrží městská 
část na  výkon státní správy 82 milionů korun, 
což však pokrývá jen asi 70 % skutečných výda-
jů na tuto činnost. Příjmy ze zdaňované činnosti 
tvoří 140 milionů. Dalším zdrojem příjmů, které 
nejsou zahrnuty do  návrhu rozpočtu, budou 
odvody z hracích automatů, které městská část 
obdrží z  rozpočtu hlavního města v  průběhu 
roku 2019 formou dotace. V roce 2017 tak měst-
ská část obdržela 19 milionů, za prvních devět 
měsíců loňského roku 13 milionů. Tyto peníze 
jsou účelově vázány na sport, školství, sociální 
oblast a zdravotnictví.

Výdaje
Běžné výdaje, které slouží k zajištění výkonu ve-
řejné správy městské části, by v roce 2019 měly 
činit 731,017 milionu korun. Kapitálové výdaje, 

Procentní podíl jednotlivých odvětví na kapitálových výdajích 2017

Procentní podíl jednotlivých odvětví na kapitálových výdajích 2018
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tedy investice, jsou plánované ve  výši 315 mi-
lionů. Více než třetina z těchto výdajů  – 118,1 
milionu – jde do školství a vzdělávání. Nejvyšší 
položkou je zde 30 milionů na dokončení  cel-

SR – schválený rozpočet pro příslušný rok

UR – upravený rozpočet doplněný o dotace a další finanční zdroje, které městská část dostává až v průběhu roku

kové rekonstrukce MŠ Ch. de Gaulla, 10 milionů 
je připraveno na zahájení výstavby nového ob-
jektu čtyřtřídní mateřské školy Vokovice. Na 2. 
etapu rekonstrukce střechy včetně zateplení ZŠ 
Dědina je připraveno 8,5 milionu. Na 8 milionů 
by měly přijít půdní vestavby v ZŠ E. Destinno-
vé a ZŠ nám. Svobody 2, se stejnou částkou se 
počítá i na modernizaci otopného systému v ZŠ 
Marjánka. 
V kapitole hospodářství je nejvyšší plánovanou 
investicí rekonstrukce bytového domu Dejvická  
č. 4 – 43 milionů korun. Po deseti milionech je 
vyčleněno na  výměnu oken a  vstupních byto-

vých dveří v domě Zelená 15 a na rekonstrukci 
střešního pláště Skleněného paláce na  nám. 
Svobody 1. Sedm milionů je připraveno i na vý-
měnu skleněných výloh v  nebytových prosto-
rách Skleňáku.
V  kapitole doprava se počítá s  dvaceti milio-
ny na  vznik parkoviště – dočasné odstavné 
plochy na  Vypichu, 3,5 milionu je připraveno 
na   obnovu chodníku podél ulice Tomanova 
na Ladronce. 
V rozpočtu je také alokována částka 5 milionů 
korun na realizaci projektů participativního roz-
počtování Nápad pro Šestku II.  

Procentní podíl jednotlivých odvětví na kapitálových výdajích 2019

V roce 2018 směřovalo 45 procent investic 
do školství a byla za ně například vybudována 

půdní vestavba v ZŠ A. Čermáka. 
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Jak jste spokojeni s rozpočtem městské 
části na letošní rok?

JAROMÍR VACULÍK / KLID
MČ Praha 6 má na  rok 2019 
kvalitní rozpočet. Vedení rad-
nice ve  spolupráci s  přísluš-
nými odbory připravilo celý 
rozpočet velice odpovědně 
a pečlivě. Je nutno zdůraznit, 
že v  oblasti běžných příjmů 

a  výdajů je rozpočet přebytkový. V  minulých 
letech jsme provedli úsporná opatření v oblasti 
výdajů. Nyní je naší prioritou oblast příjmů. Ná-
vazně na minulá léta budeme intenzivně jednat 
s magistrátem hl. m. Prahy s cílem posílit příjmy 
pro naší městskou část. Prioritou zůstávají ob-
lasti školství, kultura a volný čas, sociální a seni-
orské služby, doprava a parkování. Své místo po-
sílily i prvky participativního rozpočtu, realizace 
úspěšných návrhů Nápad pro Šestku. Na inves-
tice je připraveno více než 300 mil. korun a bu-
dou použity především pro rozšiřování kapacit 
škol a MŠ, rekonstrukce nemovitostního fondu, 
zvyšování počtu parkovacích míst. Pro kvalitní 
rozvoj městské části jsou vyčleněny prostřed-
ky na  kvalitní projektové studie, dokumentace 
a  veřejné soutěže. Pro mládež budou vybudo-
vána nová hřiště. Pro seniory jsou rozšířeny ob-
líbené zájezdy a kulturně vzdělávací programy.JAN LACINA / STAN

Vytrvale se věnuji otázce pří-
jmů rozpočtu, které stíhají 
pokrýt běžný provoz radni-
ce, dlouhodobě však nestačí 
na  pokrytí investic. Za  prvé 
apeluji na to, aby hlavní měs-
to Praha zvedlo příspěvek 

na každého trvale hlášeného obyvatele z 3570 
na  5000 Kč ročně. Podobné je to u  příspěvku 
na  každého žáka našich škol: I  tam nás hlavní 
město drží dlouhodobě „na  krátkém vodítku“ 
a  posílá nám 2700 Kč z  celkových 15200 Kč, co 
od státu na každého žáka dostává. A my máme 
žáků 12 tisíc, zkuste si to sami spočítat. Třetím 
tématem je statut trvalého pobytu. Spousta lidí 
v Praze 6 dlouhodobě spokojeně žije, aniž by se 
k  nám ovšem natrvalo přihlásila. Každý takový 
„černý pasažér“ připraví městskou část o  tisíce 
korun ročně a  příspěvek na  služby místo toho 
neoprávněně čerpají města, kde mají takoví lidé 
trvalé bydliště. Ze 105 tisíc obyvatel (údaj statis-
tiků) je k nám aktuálně trvale přihlášeno 95 tisíc. 
Navrhuji, abychom své spoluobčany – černé pa-
sažéry – přesvědčili během letoška k  trvalému 
pobytu pozitivní kampaní.

ONDŘEJ CHRÁST / PIRÁTI 
Jestli je schválený rozpo-
čet Prahy 6 správný a  jak je 
alokace zdrojů v  rozpočtu 
optimální, by se dalo po-
soudit pouze podle toho, jak 
dobře přispívá ke  strategii 
Prahy 6. Ta by měla být ob-

sažena v  programovém prohlášení současné 
koalice. Jenže nic takového jako platné pro-
gramové prohlášení neexistuje a  to přesto, že 
si koalice „plácla“ za  neprůhledných okolností 
hned 3 dny po  volbách, což bylo téměř před 
třemi měsíci. Když jsme se po  prioritách, které 
by měly reflektovat priority městské části, do-
tazovali na finančním výboru, zástupce koalice 
sdělil, že rozpočet je vybalancovaný. To je ale 
velmi vágní a  rozhodně ne uspokojivé tvrzení, 
které by se dalo interpretovat tak, že prioritou 
je všechno a zároveň nic. Jsme přesvědčeni, že 
více  ambiciózně sestavený a na celkovou strate-
gii městské části konkrétně provázaný rozpočet 
by s identickými zdroji dokázal přinést větší ve-
řejný prospěch. 

PETR MACHÁČEK / ANO
Podklady pro rozpočet jsou 
zpracovány kvalitně. Osob-
ně bych více investoval 
do  školství. Kde bych ušet-
řil? Městská část nepotře-
buje 50 % nárůst placených 
uvolněných zastupitelů (z  8 

na  12). Je zbytečné zvýšit finanční limit na  ná-
kup  vozidel o  12 % (z  850  000 na  950  000 Kč). 
Na některých prioritách se prostě neshodneme. 
V  plánu kapitálových výdajů oceňuji detailní 
harmonogram jednotlivých projektů. Je nezbyt-
né pravidelně monitorovat postup jednotlivých 
investic, aby nedocházelo ke zbytečnému zpož-
dění. Apeluji na vedení úřadu, aby v maximální 
míře využilo dotačních titulů nabízených magis-
trátem, státními úřady či EU. Plně podporuji 
zapojení občanů formou participativního roz-
počtu. Občané již v  minulých letech prokázali 
zájem i erudici se podobných iniciativ účastnit. 
Občané by měli mít efektivní možnost kon-
trolovat plnění rozpočtu. Takový tlak zvýší kva-
litu využití veřejných prostředků ve  prospěch 
Prahy 6.

ZDENĚK HLINSKÝ / ODS
S  rozpočtem naší městské 
části Praha 6 na  příští rok 
jsem spokojen. Zejména 
chválím detailně zpracova-
nou analytiku podnikatelské 
činnosti a  rozpočtový vý-
hled. Do  budoucna chceme 

pokračovat v  tomto trendu a  transparentnosti 
jednotlivých částí rozpočtu. Jedním z  hlavních 
cílů je aktualizace Duhové knihy, tedy dlou-
hodobého plánu investic. Mám radost, že se 
povedly zásahy do rozpočtu, díky kterým jsme 
navýšili peníze na podporu malých sportovních 
oddílů, a  v  gesci školství jsme našli prostředky 
na  otevření školních hřišť i v odpoledních hodi-
nách. Jedná se sice o nemalou částku, ale děti 
i jejich rodiče to přivítají. Místo sezení u počíta-
čů si děti budou moci zasportovat na  školských 
sportovištích i  po  skončení vyučování. I  pro 
 seniory se nám povedlo navýšit prostředky 
na  zajištění volnočasových aktivit. Jedná se 
hlavně o  výlety, kurzy, a  tak dále, a  s  tím spo-
jené zpestření stereotypu běžných dní našich 
seniorů.

PETR PÍŠA / ZELENÍ
Při náhledu na  nový roz-
počet zjistíme, že nás čeká 
vcelku bohatý rok. Příspě-
vek od  hlavního města byl 
zvýšen a  rozpočet Prahy 6 
je koncipován s  luxusní čty-
řicetimilionovou rezervou 

na  neplánované výdaje. Přesto je však důvod 
k  optimismu jen částečný. Městská část totiž 
dlouhodobě spotřebovává své úspory z rozpro-
deje obecního majetku, především bytového 
fondu. Za čtyři nebo pět let však tyto úspory do-
jdou, a pokud se něco nezmění, Praha 6 nebu-
de mít další peníze na  investice. Možností, kde 
ušetřit, je přitom několik. Třeba vztah s dceřinou 
společností SNEO – kvalita služeb, které od  ní 
radnice dostává, totiž často neodpovídá ceně, 
kterou za  ně radnice musí platit. Symbolickým 
krokem by bylo rovněž omezení předraženého 
společenského večera, který stál loni daňové 
poplatníky 1,3 milionu korun. Tento návrh Zele-
ných ovšem zastupitelstvo  neschválilo.
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AŽ PĚT TISÍC AUT MÁ POJMOUT 
P+R PARKOVIŠTĚ NA DLOUHÉ MÍLI, 
NAVAZOVAT NA NĚJ BUDE STANICE 
ŽELEZNICE PRAHA – LETIŠTĚ VÁC
LAVA HAVLA – KLADNO, TRAMVA
JOVÁ TRAŤ, AUTOBUSOVÉ NÁDRAŽÍ 
A PŘÍPADNĚ I PRODLOUŽENÉ MET
RO. PODPORU PROJEKTU VYJÁDŘILI 
I ZASTUPITELÉ. 
Již minimálně dva roky žádá městská část Pra-
ha 6 dopisy i  při osobních jednáních vedení 
hlavního města Prahy, aby začalo s  výkupem 
pozemků na Dlouhé míli, které jsou určené pro 
stavbu P+R parkoviště. Povedlo se to až po změ-
ně vedení magistrátu, zastupitelé hlavního měs-
ta na svém prosincovém jednání dali k výkupu 
souhlas.  „Vnímám to jako přihlášení se hlavní-
ho města k řešení dopravní situace na Praze 6, 
a  tím k urbanistické koncepci, kterou městská 
část prosazuje pro tuto oblast – tedy profesio-
nální koncepční řešení, které zajistí propojení 
všech navržených dopravních staveb v  území 
v tom nejvyšším urbanisticko-architektonickém 
standardu,“ vítá rozhodnutí magistrátu radní 
pro strategický rozvoje Eva Smutná (TOP 09). 
Podporu má projekt i v městské části, na prosin-
covém jednání pro něj hlasovalo 38 zastupitelů 
ze 42 přítomných.

Nejde jen o parkoviště 
Ani jedna ze studií zatím neřešila, a ani to neměla 

za úkol, jeden z hlavních problémů Prahy 6, a to 
nutnost kapacitního záchytného parkoviště P+R 
se zhruba 5000 stáními na Dlouhé míli. Zároveň 
ani jedna studie neodpověděla na otázku, jak ře-
šit konfliktní mimoúrovňovou křižovatku s Praž-
ským okruhem v  místě Dlouhé míle, která ne-
odpovídá svojí kapacitou budoucím potřebám 
území. Dlouhá míle je největší dopravní rozvo-
jová plocha Prahy 6, ve  které se kříží projekto-
vané prodloužení železnice na  letiště, případně 
i  předpokládané prodloužení metra A, měly by 
zde končit autobusy z  Kladenska, a  rovněž by 
k tomuto prostoru měla být protažená i tramva-
jová trať, čímž by bylo místo obslouženo všemi 
dopravními prostředky Pražské integrované do-
pravy. S areálem ze severu přímo sousedí Mezi-
národní letiště Václava Havla, které v  současné 
době připravuje šest velkých rozvojových sta-
veb, a  také v  současnosti osamocené Obchod-
ní centrum Šestka bude v budoucnu doplněno 
dalšími objekty vybavenosti. Výstavba parkoviš-
tě P+R, o kterém se zde dlouhodobě uvažuje, je 
v tomto kontextu klíčovou stavbou území.

Pro pět tisíc aut
Předpokládaná kapacita P+R je 5000 míst, pů-
vodní plán s  pouze 1200 stáními nelze akcep-
tovat. Zdaleka totiž neodpovídá současným 
potřebám a rozvoji automobilismu nejen v Pra-
ze. „V současné době si nemůžeme dovolit pro-
marnit příležitost vybudovat zde alespoň pět 
tisíc parkovacích míst formou vícepatrových 

garáží, parkování pouze na  terénu lze považo-
vat za znehodnocení pozemků. V rámci projek-
tových prací na nově vznikající železniční stanici 
je pravý čas na nutnou revizi potřeb a možností 
tohoto území, a to i v návaznosti na stávající ka-
pacitní možnosti nájezdů a výjezdů ze silničního 
okruhu, které bude nutno zřejmě přehodnotit.  
Tato oblast má možnost stát se dopravním „zla-
tým vejcem“ Prahy 6, které výrazně uleví měst-
ské části od průjezdné dopravy a s tím souvise-
jícího všudypřítomného parkování návštěvníků 
Prahy,“ říká Eva Smutná a  dodává, že by byla 
nerada, kdyby to v  Ruzyni dopadlo třeba jako 
na Zličíně, kde byla vybudována velká obchodní 
centra pouze s povrchovými parkovacími místy 
a bez odpovídající kapacity příjezdových silnic. 
Proto se zde často tvoří kolony aut, které ovliv-
ňují dopravu v celé lokalitě. 

Studie pro Veleslavín
Oblast Dlouhé míle musí být řešená komplexně, 
podobně jako se to již daří u prostoru Dejvické 
a Veleslavína. „Právě pro terminál Veleslavín už 
je dopracované zadání veřejné soutěže a v do-
hledných dnech bude tato soutěž vypsána. Stej-
ně tak požaduje radnice řešit terminál Dejvice 
a  rozvojové území kolem Dlouhé míle. Jen tak 
dosáhneme, aby právě zde vzniklo jediné par-
koviště P+R Prahy 6, a to v maximální kapacitě 
a  se vší vybaveností evropské úrovně, jakékoli 
jiné řešení bylo do budoucna neefektivní, bylo 
by promarněnou příležitostí a především by se 
následně prodražilo,“ dodává radní pro strate-
gický rozvoj.  Všechny postupy projednává s od-
bory hlavního města, ředitelstvím SŽDC, ŘSD  
a rovněž i s ministrem dopravy. Všechny zmíně-
né instituce postup podporují. Ačkoli nepůjde 
o  stavbu městské části, je pro ni důležité, aby 
si nad tímto územím a jeho řešením zachovala 
jistou supervizi a  aktivně zde prosazovala své 
zájmy, které koneckonců jasně definuje i platný 
územní plán. 

Pět tisíc parkovacích míst na Dlouhé míli 

Realizace pražského 
okruhu je zase blíže
Městský soud v Praze v polovině prosince na ve-
řejném zasedání projednal a zamítl návrh měst-
ské části Dolní Chabry, jednoho občanského 
spolku a  několika občanů, kteří usilovali o  zru-
šení části Zásad územního rozvoje, které určují 
trasu budoucího Silničního okruhu kolem Prahy 
v severní části. Žaloba se domáhala zrušení čás-
ti okruhu kvůli údajnému zásahu do  životního 
prostředí a  kvůli dalším formálním aspektům 
projednání Zásad územního rozvoje jako ta-
kových. Rozhodnutí soudu tak opět přiblížilo 
realizaci pražského okruhu, který by měl ulevit 
dopravě v Praze 6.  

Vizualizace ukazuje 
jednu z možností, jak 
by mohlo vypadat P+R 
na Dlouhé míli. 
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V POLOVINĚ PROSINCE SE USKU
TEČNILO DALŠÍ SETKÁNÍ ČLENŮ 
MĚSTSKÉHO ŽÁKOVSKÉHO PARLA
MENTU A KOORDINÁTORŮ ŠKOL
NÍCH PARLAMENTŮ V TOMTO ROCE. 
PO JMENOVÁNÍ NOVÝCH ČLENŮ 
A VOLBĚ MÍSTOPŘEDSEDY SE DĚTI 
VĚNOVALY EKOLOGII, DOPRAVĚ 
A UMĚNÍ VE VEŘEJNÉM PROSTORU. 

V  Městském žákovském parlamentu jsou za-
stoupené všechny základní školy zřizované 
městskou částí Praha 6. Každý zde má po dvou 
studentech a  jednom koordinátorovi z  řad pe-
dagogů. Z  28 původních členů jich v  létě část 
ukončila školní docházku či přestoupila na  ví-
celetá gymnázia a nahradilo je 17 nových dětí, 
které v úvodu dostaly osvědčení o členství v žá-
kovském parlamentu a ze tří zástupců si zvolily 
místopředsedu – Ondřeje ze ZŠ Hanspaulka, 
který získal jen o jeden hlas více než druhá v po-
řadí Xenie ze ZŠ Emy Destinnové a o tři více než 
Lucie ze ZŠ A. Čermáka. 
V druhé části setkání děti diskutovaly o ekologii, 
dopravě a umění ve městě. Na minulém jednání 
dostaly za úkol při prázdninových cestách sledo-
vat, jak si s nimi dokáží poradit jiná města doma 

i v zahraničí. A čím by se mohla inspirovat Praha 6. 
Nápadů členové parlamentu přinesli spoustu.
V Barceloně je zaujalo oddělení pásu pro  cyklisty 
vyvýšenými retardéry, lidé na  kolech se tak cítí 
bezpečněji a více je používají. Další účastník se 
v diskuzi přimlouval za častější zařazení historic-
kých tramvají do běžného provozu s odůvodně-
ním, že jsou pro lidi atraktivnější a  určitě by je 
používali raději než automobily. S velkým ohla-
sem se setkal příklad z ciziny, kdy za vrácení PET 
láhve k  recyklaci dostane člověk zdarma lístek 
na městkou hromadnou dopravu. „Tento nápad 
se mi zdál nejlepší. Celkově mě ale potěšilo, jak 

se všichni zapojili do  diskuze,“ hodnotila setká-
ní Amálie, předsedkyně Městského žákovského 
parlamentu. 
„Žákovský parlament mne velmi mile  překvapil, 
kultivovaná vystoupení jeho členů a  jejich 
schopnost diskutovat nám dávají naději, že nám 
vyrůstají kvalitní nástupci, kteří již nyní myslí 
na budoucnost naší městské části,“ hodnotí se-
tkání radní pro školství Marie Kubíková (ODS). 
Do příštího setkání, které se uskuteční pravdě-
podobně v  únoru, dostali žáci za  úkol zamys-
let se nad svou bezpečností – ve škole, cestou 
do školy, ve volném čase. 

UŽ PONĚKOLIKÁTÉ JSME SE MY, STUDENTI GYMNÁZIA 
NAD ALEJÍ A NAŠI UČITELÉ, ZÚČASTNILI VÝMĚNNÉHO 
PROJEKTU CZECHAGO A NAVŠTÍVILI 3. NEJVĚTŠÍ MĚSTO 
USA, CHICAGO. JELIKOŽ JSME BYLI V CHICAGU NA PŘE
LOMU ŘÍJNA A LISTOPADU, DOSTALI JSME MOŽNOST 
VELMI NETRADIČNĚ OSLAVIT 100. VÝROČÍ REPUBLIKY. 

28. října jsme se sešli před pomníkem T. G. Masaryka, který je umístěn 
v  kampusu University of Chicago a  společně s  dětmi z  České školy TGM 
jsme zazpívali státní hymnu ČR a Ach synku, synku, oblíbenou píseň pre-
zidenta Masaryka, pro všechny příchozí – hlavně pro obyvatele s českými 
kořeny. My, studenti GNA, jsme program ještě zpestřili předčítáním úryvků 
z  knihy Hovory s  TGM. Nakonec jsme slavnostně zasadili lípu – národní 
symbol ČR. Náš program v Chicagu byl dosti různorodý. Měli jsme možnost 
prozkoumat Chicago z mnoha stran a odvézt si domů spoustu nezapome-
nutelných zážitků. Mimo známých atrakcí, např. Willis Tower, Art Institute, 
„fazole“ v Millenium Parku atd. jsme zavítali i na český konzulát v Chicagu 
nebo University of Chicago.
Ne každý ví, že v Chicagu se před více jak sto lety nacházela veliká komunita 
českých migrantů. V jeden čas bylo dokonce Chicago po Praze a Vídni měs-
tem s nejvíce Čechoslováky!  A jelikož se Czechago již tradičně každý rok 
zaměřuje na odhalování českých stop v Chicagu, vydali jsme se do čtvrti 
Pilsen. Český vliv lze vidět na mnoha místech doteď – Chrám svatého Víta, 
sokolovna, Thalia Hall, fotografický ateliér Němeček a další.  Je však potřeba 
trochu hledat. V průběhu let se čtvrť stala domovem hlavně pro hispánské 
obyvatele, a tak těch českých byste zde už moc nenašli. Tento „mix“ kultur 
je právě to, co dělá Pilsen tak výjimečnou. Tento mix kultur využívá ke svým 
projektům učitelka University of Chicago a České školy TGM Irena Čajková, 
která nám tuto čtvrť představila. Ke  100. výročí pozvala mladé české vý-
tvarníky z Ústavu umění a designu v Plzni, aby vytvořili mural znázorňující 
propojení Plzně a Chicaga. Na malbě je znázorněn nejen Masaryk a  jeho 
žena Charlotte, ale i slavný starosta Chicaga Antonín Čermák.

Anna Sušická, Martin Pýcha a Klára Braunová

Žákovské nápady 
pro lepší Prahu 6

Gymnázium Nad Alejí slavilo 
vznik Československa 
v Chicagu
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ŠKOLST VÍ

ZAJÍMAVÉ TÁBORY, LETNÍ ŠKOLIČKY I SPORTOVNÍ AKTIVITY PŘIPRAVILY PRO 
DĚTI MATEŘSKÉ ŠKOLY PRAHY 6 V DOBĚ LETNÍCH PRÁZDNIN. 
Podrobnosti o prázdninovém provozu (způsob přihlášení, cena, storno podmínky, typy táborů, jejich 
zaměření a  program, informace o  přihlašování a  podobně) najdou rodiče na  webových stránkách 
příslušných mateřských škol.

Letní provoz mateřských škol Nová školka 
ve Vokovicích
V  závěru roku byla zkolaudovaná nová dvou-
třídní školka ve Vokovicích, která zahajuje svůj 
provoz v březnu. Děti se sem přesunou z ved-
lejší, staré budovy, kterou do  tří let nahradí 
čtyřtřídní školka. Kapacita se tak zdvojnásobí 
na  150 dětí. „Nová budova mateřské školky 
ve Vokovicích bude skvělým místem nejen pro 
děti. Věřím, že její zelená střecha na jaře potěší 
i obyvatele okolních domů,“ říká Marie Kubíko-
vá (ODS), radní pro školství. 

1. až 4. července                                                                       max. kapacita

MŠ Motýlek  Všeobecné zaměření  x ms.motylek@centrum.cz 

MŠ Pod Novým lesem Turistika x www.zscvrch.cz

MŠ Emy Destinnové Indiánské léto 20 dětí www.zsemydestinnove.cz

8. až 12. července                                                                     max. kapacita

MŠ Čínská  Z pohádky do pohádky 15 dětí www.mscinska.cz

MŠ Sbíhavá Jak cestujeme x www.sbihava.cz

MŠ Sbíhavá Jóga pro radost x www.sbihava.cz

MŠ Čínská Hrnečku vař! 20 dětí www.mscinska.cz

MŠ Na Dlouhém Lánu Putování za dobrodruž-
stvím 

23 dětí www.naseskolka.cz

15. až 19. července                                                                   max. kapacita

MŠ Libocká Městský tábor, sport, 
keramika 

60 dětí www.libocka.cz

MŠ Šmolíkova Turistika x

MŠ  Sbíhavá Ptačí říše x www.sbihava.cz

MŠ Sbíhavá Vaření s dětmi x www.sbihava.cz

22. až 26. července                                                                   max. kapacita

MŠ Libocká Městský tábor, sport, 
keramika 

60 dětí www.libocka.cz

MŠ Juarezova Výjezd chata Milíře, 
Krkonoše

x www.msjuarezova.cz

MŠ  Sbíhavá Hrady, zámky, pohádky x www.sbihava.cz

MŠ Mládeže všeobecné zaměření x

MŠ Kohoutek x x zshanspaulka.cz/kohoutek

29. července až 2. srpna                                                         max. kapacita

MŠ Volavkova Sport, výtvarná výchova 16 dětí

MŠ Čínská Tvořílek 30 dětí  www.mscinska.cz

MŠ Kohoutek x x zshanspaulka.cz/kohoutek

5. až 8. srpna                                                                              max. kapacita

MŠ Sbíhavá Hrady, zámky, pohádky  x www.sbihava.cz

MŠ  Sbíhavá Dramatizace, hry x www.sbihava.cz

12. až 16. srpna                                                                         max. kapacita

MŠ Terronská  x x www.terronska.cz

19. až 23. srpna                                                                         max. kapacita

MŠ Za Oborou Sport, výtvarná výchova 15 dětí www.zstgmruzyne.cz

MČ Červený vrch Turistika x www.zscvrch.cz

Fakultní MŠ Výtvarné tvoření, 
 dramatizace

x www.skolka.org

Velvarská x x www.msvelvarska.cz

26. až 30. srpna

přípravný týden 

POZN.: MŠ Vokovická, MŠ Waldorfská, MŠ Janákova, MŠ Parléřova – nebudou v létě otevřené
MŠ Ch. De Gaulla, MŠ Lysolaje – zavřeno z důvodu rekonstrukce nebo malování

Péče o zrakově 
postižené děti
Bezplatné poradenské služby SPC, informace 
o pomůckách, speciální péči, možnostech vzdě-
lávání a volnočasových aktivitách dětí se zrako-
vým postižením můžete získat ve  škole, která 
se péči o  tyto děti věnuje už déle než 200 let. 
Kontakty najdete na www.skolajj.cz nebo na te-
lefonu 220 515 124. 
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MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 6 PLÁNUJE 
PROINVESTOVAT V LETOŠNÍM ROCE 
VÍCE NEŽ 300 MILIONŮ KORUN. 
V TÉTO ČÁSTCE JE MIMO JINÉ 
VYČLENĚNO 43 MILIONŮ NA RE
KONSTRUKCI DOMU DEJVICKÁ 4, 
DVACET MILIONŮ NA PARKOVIŠTĚ 
VYPICH A VÍCE NEŽ STO MILIONŮ 
KORUN MÁ JÍT NA REKONSTRUK
CE, OPRAVY A PROJEKTY ŠKOLEK 
A ŠKOL.  

REKONSTRUKCE DEJVICKÁ 4 
Na  přelomu ledna a  února proběhne předání 
staveniště pro plánovanou celkovou rekon-
strukci domu Dejvická 184/4. „Rekonstrukce 
Dejvické 4 se po neúnosně dlouhých letech 
čekání konečně pohne z místa. Největší zdrže-
ní způsobilo úmrtí jedné z majitelek bytů ve 
vedlejším domě a dlouhé notářské řízení, které 

neúměrně protáhlo územní řízení," konstatu-
je místostarosta Jan Lacina (STAN), který má v 
nové radě městské části na starosti také správu 
majetku.dodává. "Na dvakrát jsme letos také 
soutěžili firmu, která má rekonstrukci provést, 
protože poprvé se přihlásila jedna jediná, navíc 
nabídkou, která nám přišla neúnosně drahá. 
To všechno už je ale za námi, takže budeme 
konečně rekonstruovat a ta ostuda přímo u vý-
stupu z metra Hradčanská do Bubenče a Dejvic 
konečně skončí," uzavírá místostarosta Lacina. 
Začátek samotných prací se očekává v  polo-
vině března, podle toho jak rychle si stavební 
firma vyřídí všechny požadované náležitosti, 
například získání některých úředních oznáme-
ní, podpis smlouvy o  zapůjčení komunikací 
a  podobně. Při rekonstrukci dojde k  náhradě 
staticky nevyhovujících konstrukcí domu no-
vými, počítá se se statickou sanací objektu, 
opatřeními proti pronikání vlhkosti a  radonu 
z podlaží do suterénu a náhradou vodorovných 
konstrukcí mezi podlažími. Rovněž bude vymě-
něna střecha a upraven dvůr. Dispoziční řešení stávajícího domu bude upraveno se zachová-

ním většiny nosných stěn. Zachován zůstane 
vnější vzhled domu. 
Po rekonstrukci se budou ve čtvrtém až šestém 
podlaží nacházet byty, ve třetím vzniknou kan-
celáře, v  druhém ordinace lékařů a  v  přízemí 
a suterénu se počítá s restaurací. Součástí stav-
by je rovněž technické a domovní zázemí. Ten-
to způsob využití kritizují Piráti: „Vedení radnice 
tvrdí, že díky územnímu plánu v budově nelze 
zkolaudovat nic jiného než kanceláře, ordinace 
a hospodu v parteru. Praha 6 si zaslouží ale více 
veřejných prostor v dobré lokaci než jen Galerii 
Skleňák. Kdysi se tomu říkalo obecní dům, v zá-
padních městech se tomu říká místo setkání,“ 
říká zastupitel Jiří Hoskovec.
Podle harmonogramů účastníků, kteří se zú-
častnili veřejné zakázky, je pravděpodobné, 
že doba realizace bude zkrácena z  původně 
plánovaných 24 na  12 měsíců. K  předání ho-
tové stavby by tedy mohlo dojít už ve druhém 
kvartálu roku 2020. Letos by zde mělo být pro-
investováno 43 milionů korun, celkové náklady 
na  rekonstrukci jsou odhadované na  100 mili-
onů korun.

DOČASNÁ PARKOVACÍ 
 PLOCHA NA VYPICHU

Dočasná odstavná parkovací plocha s  kapaci-
tou přes 250 míst by se měla ještě letos začít 
budovat na Vypichu. „Parkoviště typu P+R jsou 
v Praze 6 nejvíce potřeba, ale zatím tu není je-
diné," říká místostarosta pro dopravu Jiří Lála 

STAVBY ROKU 2019

Po dlouhých průtazích začíná 
rekonstrukce domu Dejvická 4. 

Prázdná plocha na Vypichu 
může brzo začít sloužit jako 
parkoviště. 
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(ODS). V  současné době probíhají přípravné 
a  projektové práce. Parkovací plocha se bude 
nacházet na  pozemcích Olympu Praha, který 
pro ně zatím nemá využití. Náklady na vybudo-
vání se předpokládají ve výši 20 milionů korun, 
tato částka je alokovaná v schváleném rozpočtu 
městské části Prahy 6 na rok 2019.
„O konkrétní době, po kterou bude možné par-
koviště využívat, nepadlo ani slovo.“ stěžuje 

si Jana Kabelová (Piráti) a  dodává: „Vzhledem 
k tomu, že stavba má začít v letošním roce, tak 
bychom čekali, že radnice seznámí veřejnost, 
případně alespoň zastupitele s  podrobnějšími 
parametry připravované investiční akce.“
Podle Jiřího Lály se radnice snaží, aby šlo 
o  dobu minimálně deset let. Předpokládá se 
jeho financování z  výnosu parkovacích zón 
a výsledná podoba parkovací plochy bude vy-
jasněna v nejbližších měsících.

DOSTAVBA PETYNKY 
Na  konci roku 2018 bylo vydáno územní roz-
hodnutí na  dostavbu krytého areálu Petynka.  
„Městská část jednoznačně směřuje k tomu, 
aby byla zahájena stavba nejpozději příští rok. 
Pokud se vše bude dařit, tak si občané zaplavou 
v krytém bazénu do konce tohoto volebního 
období,“ říká Jakub Stárek (ODS), místostarosta 
pro uzemní rozvoj. V novém areálu se má na-

cházet vnitřní bazén o  délce 25 metrů, dětský 
bazének s prvky pro nejmenší, relaxační bazé-
ny s  vodními masážními prvky a  velkou vířiv-
kou s teplou vodou, dále čtyřproudá skluzavka 
s převýšením více než šest metrů a multifunkč-
ní zážitkový bazén s možností surfování. Ve dru-
hém patře vznikne samostatný saunový svět 
a  dva sály pro skupinové cvičení, například 
jógy, spinningu a podobně. Ovšem před těmito 
prvky a doplňky varují Zelení. „Výstavba kryté-
ho bazénu by podle našeho názoru měla být 
ekonomicky udržitelná a měla by se vyvarovat 
funkčních a estetických excesů, jako je předra-
žená surfová vlna nebo diskutabilní architek-
tonická podoba,“ říká zastupitel za tuto stranu 
Pavel Weber.
V  loňském roce nabylo právní moci územní 
 rozhodnutí, v  těchto týdnech bude podána 
žádost o  stavební povolení. Dokumentace 
na tuto fázi je již téměř hotová. Po podání žá-
dosti o stavební povolení se začne zpracovávat 
dokumentace pro provedení stavby tak, aby 
se mohla před letními prázdninami vypsat 
ve řejná  zakázka na zhotovitele stavby. Při op-
timálním průběhu všech správních řízení je 
zahájení  stavby naplánováno na IV. kvartál le-
tošního roku.
Společnost SNEO, která zajišťuje provoz 
 Petynky, se nyní snaží sestavit harmonogram 
prací tak, aby bylo možné zajistit bezpečný 
a  co nejméně omezující letní provoz areálu. 
S určitými omezením je ale třeba počítat, a to 
zejména v  sezóně 2020. Podle aktuálních od-
hadů by  dostavba Petynky měla trvat dva roky 
od zahájení stavby. Cena je odhadovaná na 200 
milionů korun a městská část ji chce financovat 
z peněz, které získala prodejem Areálu Dračky. 

SENIORSKÉ CENTRUM 
 ŠATOVKA 

V  bývalé usedlosti Šatovka se plánuje areál 
s  malometrážními byty 1+kk, popřípadě 2+kk, 
se sociálním zázemím, určený pro seniory, 
kteří se ocitli v  tíživé situaci a  jejichž celkový 
zdravotní stav je natolik dobrý, že nepotřebují 

TÉMA VYDÁNÍ

STAVBY ROKU 2019

Připravila Magdaléna Krajmerová, Foto: Katka Maršálová a archiv

Budoucí podoba zastřešeného 
bazénu na Petynce.

Vizualizace seniorského centra Šatovka.
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V ROZPOČTU NA ROK 2019  
JE VÍCE NEŽ STO MILIONŮ 
 KORUN URČENÝCH NA OPRAVY, 
 PŘÍSTAVBY A REKONSTRUKCE 
 MATEŘSKÝCH A ZÁKLADNÍCH 
ŠKOL. MNOHO STAVEB SE NA
CHÁZÍ VE STADIU PROJEKTOVÉ 
PŘÍPRAVY.  

AKCE S PLÁNOVANOU REALIZACÍ 
V ROCE 2019: 

MŠ Juárezova
V  letošním roce se budou měnit nové strop-
ní podhledy v  horním patře objektu mateř-
ské školy Juárezova, ty nové budou požárně 
odolné včetně tepelné izolace, zároveň dojde 
k úpravě elektroinstalace.

MŠ Charlese de Gaulla
V  předchozích letech byla provedena rekon-
strukce elektroinstalace, na rok 2019 je pláno-
vané dokončení celkové rekonstrukce mateř-
ské školy Charlese de Gaulla. Konkrétně dojde 
k  sanaci obvodového a  střešního pláště, mo-
dernizaci sociálních zařízení, zdravotně-tech-
nických rozvodů, topení, nově se budou dělat 
podlahy, omítky, obklady, malby a také dojde 
k rekonstrukci oplocení. 

ZŠ Dědina
Druhá etapa rekonstrukce střechy včetně 
zateplení bude probíhat v  ZŠ Dědina. Jde 
o  demontáž horní části souvrství stávajícího 
střešního pláště a  položení nové s  fóliovou 
krytinou včetně tepelné izolace, atik, napojení 
obvodového pláště, řešení střešních prostupů 
a hromosvodů. 

ZŠ J. A. Komenského 
V této škole dojde k rekonstrukci a sanaci části 
vlhkých podlah. K tomu bude třeba vybourat 
stávající podlahy, doplnit zde hydroizolační 

vrstvy, položit nové podlahy a  vsadit větrací 
mřížky po obvodu místností.

ZŠ Bílá
V  této škole je plánované doplnění venkovní 
ležaté kanalizace a  realizace opatření proti 
přívalovému dešti, který opakovaně zaplavuje 
podzemní podlaží školy. 

ZŠ Marjánka
V  této škole dojde k  modernizaci otopného 
systému včetně měření, regulace a dálkového 
dohledu. 

MŠ Bubeníčkova
Ve  školce se děti dočkají nově opravených 
 šaten.

ZŠ Pod Marjánkou
U školy dojde k rekonstrukci zpevněných a do-
padových ploch. Akce navazuje na rekonstruk-
ci atletické dráhy a povrchu fotbalového hřiš-
tě, která proběhla loni. 

PLÁNOVANÉ STAVBY A PROJEKTY 
VE STADIU PŘÍPRAVY:

Stavba ZŠ a MŠ Kocínka
Námitky ze strany účastníků řízení proti vy-
danému rozhodnutí o  umístění stavby zatím 
brání stavbě MŠ a  ZŠ Kocínka, která se bude 
nacházet v areálu ZŠ Bílá mezi ulicemi Na Ko-
cínce a Kadeřávkovská. V novostavbě by měly 
vzniknout dvě třídy mateřské a  osm učeben 
základní školy, jídelna, víceúčelový sál a tech-
nické zázemí.  Projektová dokumentace řeší 
mimo jiné i způsob stravování. Požadováno je 
řešení bez realizace varny se . Součástí akce je 
i demolice dvou stávajících pavilonů bez čísla 
popisného a  projektová a  inženýrská činnost 
nezbytná k realizaci díla.  

Půdní vestavba ZŠ J. A. Komenského
Společnost SNEO zjišťuje možnost zjednodu-
šeného podlimitního řízení na  dopracování 

dalších stupňů projektové dokumentace pro 
půdní vestavbu v objektu základní školy J. A. 
Komenského. Předpokládá se zde vybudování 
třech nových učeben, knihovny, sborovny, ka-
binetů a sociálního zázemí. S půdní vestavbou 
bude nezbytné řešit vybudování výtahu, na-
výšení kapacity školní kuchyně, jídelny, šaten 
a počtu parkovacích stání. 

Půdní vestavby ZŠ Emy Destinnové 
a ZŠ nám. Svobody 2
Otevřené zadávací řízení se připravuje na půd-
ní vestavby v  ZŠ Emy Destinnové a  ZŠ nám. 
Svobody 2. V druhé škole by mělo časem vznik-
nout pět kmenových učeben, kabinety, hudeb-
ní sál, knihovna, družina, počítačová učebna 
a sociální zázemí. V objektu ZŠ Emy Destinnové 
je předpokládáno vybudování dvou kmeno-
vých učeben i  šesti malých specializovaných 
učeben, kabinetů, sálu, knihovny, výtvarného 
ateliéru, počítačové učebny a sociálního záze-
mí. S půdní vestavbou bude nezbytné řešit vy-
budování výtahu, nového únikového schodiš-
tě, navýšení kapacity školní kuchyně, jídelny, 
šaten a počtu parkovacích stání. 

Projektové dokumentace 
na  rekonstrukce MŠ a ZŠ
V  rozpočtu jsou připravené peníze na  zpra-
cování projektových dokumentací na celkové 
rekonstrukce MŠ Libocká a  MŠ Tychonova, 
přístavbu dvou tříd a  rekonstrukci objektu 
MŠ Janákova, rekonstrukci střechy hospodář-
ského pavilonu Fakultní MŠ, rekonstrukci ven-
kovního hřiště ZŠ Bílá, doplnění klimatizace 
a  vzduchotechnik v  ZŠ Hanspaulka a  MŠ Vel-
varská nebo zlepšení akustiky jídelny a zázemí 
ZŠ Emy Destinnové.

ZŠ Petřiny jih
V této škole se plánuje zřízení učebny a soc. za-
řízení v 1. podzemním podlaží, půjde o úpravu 
stávajícího prostoru fitness a  sprch na  novou 
učebnu a sociální zařízení. Ve stejném zaříze-
ní je plánovaná také  modernizace části školní 
kuchyně, konkrétně rozšíření centrální diges-
toře a pultu pro výdej jídel. 

INVESTICE DO ŠKOL A ŠKOLEK

komplexní péči, a umožňuje jim vést samostat-
ný život ve vhodných podmínkách doplněných 
o sociální služby. Stravovací a sociální služby by 
měly být v navrhovaném areálu řešeny centrál-
ně. Kromě malometrážních bytů se zde senioři 
budou moci zapojit do  aktivnějšího způsobu 
života v rámci komunitního centra. Ve vlastním 
objektu historické Šatovky se plánuje vybu-
dovat administrativní prostory a  technického 
zázemí seniorského areálu a  také zde budou 
komunitní prostory otevřené pro veřejnost, 
bufet či kavárna. V polovině loňského roku byla 

vyhlášená jednokolová anonymní soutěž na ar-
chitektonickou podobu celého centra, do níž se 
přihlásilo čtrnáct návrhů. Vítězem se stal návrh 
architektů ASGK Design – Gabriely Kaprálové 
a spolu pracovníků. Ti budou nyní vyzváni k jed-
nání, kde se s nimi projedná dopracování návr-
hu a podmínky uzavření smlouvy na dokumen-
taci stavby. 
„Vítězný návrh je jednoznačně to co, městská 
část hledala. Slib podporovat seniory z naší 
městské části nabírá konkrétní podobu,“ dodá-
vá místostarosta Jakub Stárek.  

NÁDRAŽÍ BUBENEČ SVĚŘENO 
PRAZE 6
Na prosincovém zasedání zastupitelstvo hlavní-
ho města svěřilo městské čísti Praha 6 do sprá-
vy budovu nádraží Bubeneč. Radnice bude 
respektovat výsledky ankety o budoucím vyu-
žití objektu, která proběhla v rámci participace. 
Nyní se připravuje výběrové řízení na budoucí-
ho provozovatele, paralelně s tím se rozběhne 
příprava rekonstrukce nádraží. K  otevření pro 
veřejnost by mělo dojít zhruba za dva roky. 
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TÍSŇOVÉ VOLÁNÍ SNÍŽÍ RIZIKO, ŽE 
V PŘÍPADĚ SAMOSTATNÉHO BYDLE
NÍ ZŮSTANE SENIOR PŘI NÁHLÝCH 
ZDRAVOTNÍCH POTÍŽÍCH ČI ZRA
NĚNÍCH BEZ POMOCI. SYSTÉM JE 
URČEN TĚM, KTEŘÍ SE PRO OMEZE
NOU POHYBLIVOST ČI OSAMĚLOST 
NECÍTÍ BÝT ZCELA SOBĚSTAČNÝMI 
ČI BEZPEČNÝMI, A PŘESTO TOUŽÍ 
ŽÍT VE SVÝCH DOMOVECH.

Už od roku 2004 zajišťuje městská část pro se-
niory a  zdravotně postižené občany systém 
elektronického bezpečnostního dohledu ne-
boli systém tísňového volání prostřednictvím 
neziskové organizace Život 90 – radnice organi-
zaci poskytne finanční příspěvek na nákup za-
řízení instalovaných v  bytech klientů. „Tísňové 
volání sníží riziko, že v  případě samostatného 
bydlení zůstane senior při náhlých zdravotních 
potížích či zraněních bez pomoci,“ vysvětluje 
Marián Hošek (KDU–ČSL), radní pro sociální po-
litiku a zdravotnictví, a dodává, že díky tísňové-
mu tlačítku se lidé dovolají pomoci nepřetržitě 
24 hodin denně, sedm dní v týdnu. Sníží se tak 
zdravotní a  sociální rizika osaměle žijících sta-
rých a  zdravotně postižených lidí a  umožňuje 
jim žít v jejich vlastním prostředí. 

Pevná linka nebo mobil podmínkou
Byt klienta, který má být připojen na  systém 
tísňového volání, musí být vybaven pevnou 
telefonní linkou. V návaznosti na tuto telefonní 
linku je pak byt vybaven zařízením tísňového 
volání, které zahrnuje řídící jednotku, tísňové 

tlačítko, přijímač dálkového ovládání, ovládací 
skříňku a prostorové čidlo. Prostřednictvím te-
lefonní linky je zajištěno automatické spojení 
s centrálním dispečinkem tísňové péče, kde je 
zajištěna nepřetržitá služba.
Kdo nemá pevnou linku, vystačí si s mobilem. 
Tísňové tlačítko nosí klient neustále zavěšené 
na krku. Jakmile v jakékoli části bytu potřebuje 
pomoc, stiskne tlačítko a ke spojení s dispečin-
kem dojde automaticky. Přes telefonní přístroj 
s hlasitou komunikací dojde k následnému ho-
vorovému propojení klienta s operátorem dis-
pečinku. Klient se tak okamžitě dovolá pomo-
ci a může se domluvit na  její formě – zajištění 
návštěvy sousedů, blízkých osob, pracovníků 
tísňové péče, lékařské služby, záchranné služ-
by, policie ČR, Městské policie, hasičů nebo se 
třeba spokojí s poskytnutím potřebné rady pra-
covníkem dispečinku. 
Prostorové čidlo v  bytě reaguje na  pohyb. Po-
kud v  nastaveném intervalu jeden až patnáct 
hodin čidlo pohyb nezachytí, dochází k  auto-
matickému hovorovému propojení. Neozve–li 
se klient dispečinku, zajišťuje dispečink návště-
vu v bytě klienta, aby se zjistily důvody a zajis-
tila případná pomoc. Opouští–li klient svůj byt 
na delší dobu, než je nastavený časový interval, 
vypne otočením klíče v  ovládací skříňce funk-
ci časového dohledu, čímž se systém uvede 
do  stavu hlídání bytu. V  případě vniknutí cizí 
osoby do bytu je tato skutečnost signalizována 
dispečinku, který informuje policii. 

Tísňový mobil 
Od  roku 2016 je služba tísňového volání v  ur-
čitých případech rozšířena o  službu mobilní 

tísňové péče – tísňový mobil. K  tomu je třeba 
si pořídit například mobilní telefon Aligator, typ 
A870, který má na  zadní straně SOS tlačítko, 
po  jehož stisknutí je vyslán poplach na dispe-
čink Života 90, dojde ke spojení a komunikaci 
s operátorkou o nastalé situaci. Funguje nejen 
doma, ale všude, kde je pokrytí signálem zvo-
leného mobilního operátora – ať už doma nebo 
mimo domov. 
Kromě toho je klientovi dále poskytována pre-
ventivní průběžná péče, kdy je operátorkami 
dispečinku – zdravotními sestrami – kontakto-
ván minimálně jednou za 48 hodin. Při těchto 
pravidelných pohovorech jsou klientům posky-
továny i  rady v  jejich zdravotních i  sociálních 
problémech, zprostředkovávány kontakty s pří-
buznými, přáteli či sousedy, předávají se poža-
davky pečovatelské službě apod. 
Radnice poskytuje finanční příspěvek na  ná-
kup zařízení, měsíční poplatek za tísňovou péči 
ve  výši 400 Kč, v  případě mobilního telefonu 
550 Kč si každý klient hradí sám. O poskytová-
ní služeb tísňového volání uzavře každý  klient 
smlouvu se spolkem Život 90. Formuláře žá-
dostí jsou k  dispozici v  sekretariátu odboru 
sociálních věcí. Žádosti budou posouzeny Ko-
misí pro sociální a zdravotní problematiku Rady 
městské části Praha 6, která sestaví pořadník 
žadatelů podle potřebnosti zohledňující věk 
a zdravotní stav. 
V  případě zájmu o  tuto službu zašlete žá-
dost na  odbor sociálních věcí,  Úřad městské 
části Praha 6, Čs. Armády 23, 160  52 Praha 6 
nebo kontaktujte Jitku Köcherovou na  tel. č. 
220 189 612 nebo 220 189 601 pí. Korecká. 

Pro větší bezpečí seniorů
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LETIŠTĚ PRAHA LONI PODPOŘILO 
CELKEM 70 PROJEKTŮ Z BLÍZKÉHO 
OKOLÍ ČÁSTKOU 13,5 MILIONU KO
RUN. BYLY MEZI NIMI NAPŘÍKLAD 
SPORTOVNÍ KLUBY, DOBROVOLNÍ 
HASIČI, ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÉ 
ŠKOLY, RODINNÉ KLUBY A DALŠÍ 
ZÁJMOVÁ SDRUŽENÍ. 

Letiště Praha ve  velké míře podporuje komu-
nitní život v  blízkém okolí, které svou činností 
ovlivňuje.  Vždy koncem roku rozděluje finance 
na  veřejně prospěšné aktivity v  rámci grantu 
DOBRÉ SOUSEDSTVÍ. Díky finančním výsled-

kům firmy byl loni rozpočet grantového progra-
mu navýšený o  tři miliony korun oproti létům 
minulým. Na podporu seniorů se zaměřuje or-
ganizace Horizont, která provozuje denní staci-
onář, ale nabízí i kulturní akce pro lidi z blízkého 
okolí. Společné setkávání u příjemného progra-
mu, zajímavých přednášek, rukodílných dílen 
i pouze šálku kávy, která dokáží zpříjemnit den 
i díky podpoře Letiště Praha. 
Dlouhodobě je podporováno i  Rehabilitační 
centrum pro nevidomé Dědina, které loni zís-
kalo finance na vybavení vzdělávací počítačové 
učebny pro své klienty. Osoby, jež v dospělosti 
z různých důvodů přišly o zrak, se v rámci po-
bytu naučí potřebné dovednosti, aby se i se zá-

važným hendikepem mohly vrátit do běžného 
života.  
Umělci z folklorního souboru Muzička z Prahy 6 
si postupně obnovují finančně náročné vyba-
vení, předloni si tak pořídili nový cimbál, kroje 
pro celý soubor, kontrabas a loni věnovali získa-
né finance na projekt folklorních koncertů a vy-
dání koncertního CD cimbálové muziky. 
„Letiště Praha je nedílnou součástí regionu, 
příjemné místo pro život pomáhá vytvářet i na-
bídka kulturního vyžití či výběr volnočasových 
aktivit. Realizace podobných činností jde samo-
zřejmě snadněji s finanční podporou,“ prohlásil 
Jiří Kraus, místopředseda představenstva Letiš-
tě Praha. 

Vánoční setkání na Petřinách přilákalo sedmde-
sát seniorů, na které u slavnostně vyzdobených 
stolů čekalo malé pohoštění a  každý si také 
odnášel z  akce malou výhru z  tomboly. Účast-
níkům zde byly předány vánoční balíčky včetně 
osobních alarmů, které seniorům poslala měst-
ská policie, oddělení ochrany osob a majetku.  
Senioři z Prahy 6 – Petřiny děkují paní ředitelce 
Kořenové ze Základní školy a  Mateřské školy 
Věry Čáslavské, která jim poskytuje prostory pro 
setkání.

Letiště věnovalo 13,5 milionu školám a sdružením

Setkání seniorů

VÁNOČNÍ BAZÁÁÁR, KTERÝ SE 
KONAL  V PROSINCI V KINĚ DLA
BAČOV, VYNESL PRO DĚTI Z PRA
HY 6 CELKEM 245 488 KČ. 
Veřejná sbírka do pokladniček vynesla 22 585 
korun, prodej předmětů na bazaru 87 903 ko-
run a sponzorské příspěvky na transparentní 
účet činily 135 000 korun! 
Moc děkujeme spolupracovníkům z  MČ Pra-
ha 6, všem kamarádům a rodinným příslušní-
kům, kteří nám dobrovolně ve svém volném 
čase pomáhali, sponzorům a partnerům akce, 
Kinu Dlabačov, návštěvníkům a hlavně všem 
přispěvatelům za úžasnou akci a tento skvělý 
– rekordní výtěžek.
Peníze budou použité pro děti s  těžkým 
zdravotním postižením, které byly vybrány 
ve  spolupráci se sociálním odborem radnice 
Prahy 6.

AČKOLI SI VĚTŠINA STARÝCH LIDÍ 
PŘEJE DOŽÍT DOMA, NADPOLOVIČ
NÍ VĚTŠINA Z NICH UMÍRÁ V NE
MOCNICI. TAKÉ PROTO, ŽE PÉČE 
O STARÉ, NEMOCNÉ A POSTIŽENÉ 
LIDI JE VELMI NÁROČNÁ A NE KAŽ
DÁ RODINA JI ZVLÁDNE.  
Pomoci rodinám pečujícím o své blízké se snaží 
mnohé charitativní a  dobročinné organizace, 
ne vždy se jejich nabídka dostane k lidem, kte-
ří ji potřebují. A také chybí větší informovanost 
a  koordinovanost této pomoci. Proto městská 
část Praha 6, odbor sociální politiky a  zdravot-
nictví,  připravuje na letošní rok program, který 
by měl lidem pečujícím o své blízké poskytnout 
komplexní podporu a informace. Ve spolupráci 
s  organizacemi, které se touto problematikou 
zabývají, bude probíhat cyklus setkávání pečují-
cích. První z nich se uskuteční už v únoru.
 
Setkání  otevřou například tato témata: 
 Dávkový systém v  ČR – základní orientace 

v možnostech dávek (příspěvek na péči, úhrada 
kompenzačních pomůcek, ošetřovné),
 koordinace služeb – ideály a  realita (domácí 
zdravotní/sociální péče, respitní služby), 
 prevence pádů a úrazů (kompenzační pomůc-
ky, manipulace)
 duchovní rozměr v péči o osobu blízkou (po-
chopení potřeb). 

„Jde o  společenský trend současnosti, kdy do-
chází k odklonu od komplexní péče v institucích 
a k jejímu přenosu do domácího prostředí. Pra-
ha 6 chce svým občanům v tomto pomoci, pro-
to připravila cyklus setkání pečujících,“ vysvět-
luje radní pro sociální politiku a  zdravotnictví 
Marián Hošek (KDU-ČSL). 
Kampaň nazvanou „Žít doma je přirozené“ 
spustilo  Ministerstvo práce a  sociálních věcí 
a  snaží se tak poukázat především na  to, že 
i  lidé s  nej různějším typem a  mírou postižení 
mají právo žít v  běžném prostředí, ať už díky 
sociálním  službám nebo díky neformálním 
 pečovatelům.

Pomoc pro občany pečující o své blízké 

Vánoční bazááár 
vynesl skoro 
čtvrt milionu 
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Připravila: Magdaléna Krajmerová  
foto: archiv MČ

PRIMÁŘKA IVA PERLÍKOVÁ PŮSOBÍ 
V LÉČEBNĚ DLOUHODOBĚ NEMOC
NÝCH V PRAZEŘEPÍCH. V DOMOVĚ 
SV. KARLA BOROMEJSKÉHO SE JÍ 
DAŘÍ NĚCO, CO BY JINDE POVA
ŽOVALI ZA OPRAVDOVÝ ZÁZRAK 
– VRACET PACIENTY ZPĚT DO ŽI
VOTA, K RODINĚ, DOMŮ. I PŘESTO, 
ŽE SITUACE V JEJÍM SOUČASNÉM 
OBORU JE OPOMÍJENÁ A NA OKRA
JI ZÁJMU.

Většina lidí si dává do nového roku předse-
vzetí, že budou žít zdravěji. Z vašeho pohle-
du lékařky – je to dobře?
Mít předsevzetí ještě neznamená, že ho dodr-
žím. Mluvit a slibovat se dá vše, ovšem výsledky, 
že jsem pro sebe něco udělal, se objeví nikoli 
po měsíci, ale po delší době. Změnu životního 
stylu vidím spíš jako dlouhodobý problém a ří-
kám, že zdravě žít neznamená jenom hubnout 
a běhat, ale také si dopřát pohodu na pracoviš-
ti, pohodu v  domácím prostředí. A  přinášet ji 
nejenom pro sebe, to by bylo sobecké, ale i pro 
ostatní. 

Co byste nám doporučila, abychom to se 
zdravým životním stylem nevzdali ještě bě-
hem ledna? 
Myslím, že už je to dané naturelem člověka 
a že je to i módní záležitost. Ale řekla bych, že 
se musí rozhodnout každý sám a  pokud mož-
no vše brát s optimismem. Mohu mít řadu sta-
rostí, řadu problémů, ale nesmím je přenášet 
na   někoho dalšího a  nesmím je sama v  sobě 
nějakým způsobem dusit. Podle mého názoru 
platí, co říkával pan prezident Havel, že ve spo-
lečnosti vládne blbá nálada. Optimismus nám 
bohužel chybí.

Dala jste si tedy do nového roku předsevze-
tí, že budete optimističtější? 
Žádné předsevzetí si nedávám a  nemám. 
V  březnu mi bude sedmdesát šest let, mám 
za  sebou bohatý život, tři syny a  starostí mi 
určitě neubývá. Tím, že neustále něco děláte, 
že neulpíváte na určitých stereotypech a že se 
snažíte určitým způsobem přizpůsobit se situ-
aci – samozřejmě to vše musíte dělat s optimis-

IVA PERLÍKOVÁ
ZDRAVOTNICTVÍ 
NELZE ŘÍDIT 
JAKO FIRMU 

„MÍT PŘEDSEVZETÍ  
JEŠTĚ NEZNAMENÁ, ŽE  

HO DODRŽÍM.“
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spolupráci, která vede pacienta zpět do života. 
V mnoha případech se nám podaří dosáhnout 
toho, že je možné nemocného propustit do do-
mácí péče. Další průběh závisí na spolupráci 
rodiny s praktickým lékařem. 

Čím to je, že se vám to daří? 
Stojí to více času a je to o komunikaci a týmové 
práci. Já bych bez sestřiček nebyla nic. A sestřič-
ky bez ošetřovatelek, které jim pomáhají, aby 
mohly dělat svou práci, by také nebyly nic. Sna-
žíme se být tým. Je to nejen o lidech, ale i atmo-
sféře kolem nás. Chceme ukázat, že v geriatrii je 
možné dobře propojit zdravotní i sociální péči. 
Samostatné vycházení z  tabulek a  čísel bez 
 větší pozornosti tomuto segmentu zdravotní 
péče a  zvýšení finančních prostředků situaci 
nevyřeší. 
V návaznosti na historii je u nás péče o seniory 
umožněna spoluprací několika složek. Kromě 
sester boromejek, které tady naplňují své po-
slání, se také uplatňují ženy ve  výkonu trestu, 

ROZHOVOR

mem – tím si vlastně neustále plníte předsevze-
tí, že budete mít radost ze života. A také že svou 
radost budete rozdávat okolí. 

Tedy jako lékařka byste ráda mnohým ordi-
novala místo pilulek radost a smích, protože 
léčí? 
Nepochybně. A  nemusí to být jen takový ten 
vynucený smích při vtipech a krátkých skečích, 
ale smích s  takovým tím upřímným pojetím, 
který vám zpříjemní život, tedy pokud nejde 
o  ty nejkrutější situace, jako je závěr lidského 
života. 

Téměř třicet let jste spolupracovala s  pro-
fesorem Pafkem na  chirurgické klinice jako 
internistka, dnes jste primářka na  lůžkách 
dlouhodobé péče v Domově sv. Karla Boro-
mejského – v čem se tyto práce liší?
Skoro ve všem. Interna u pana profesora  Pafka 
byla medicína, kde bylo potřeba rychlého me-
dicínského rozhodování, člověk byl součástí 
chirurgického týmu a  pacienta připravoval 
k operaci nejenom medikamentózně, ale i roz-
hovorem. Další část práce následovala po ope-
račním výkonu, kdy byl pacient přeložen na jed-
notku intenzivní péče a  ležel tam zhruba dva 
dny, než přešel na standardní oddělení. Tam byl 
uveden do stabilizovaného stavu, aby nedošlo 
ke  komplikacím, a  teprve potom byl propuš-
těn domů. Dneska je doba jiná, na všechno se 
spěchá a  pacient jde z  nemocnice domů, ač-
koli chybí domácí péče na  vysoké úrovni, aby 
to, co jsme zastali v  nemocnici, se dalo zvlád-
nout doma. Někdo po brzkém propuštění toto 
 období zvládne dobře, někdy to však přináší 
komplikace. 

Vrátím se k původní otázce. Předpokládám, 
že v  léčebně dlouhodobě nemocných máte 
služby klidnější. 
Na  LDN pracujeme s  pacientem, který je už 
v  chronickém stavu, měl by být tedy určitým 
způsobem stabilizován a měl by mít jen určitou 
úpravu ubývajících funkcí i ubývající zdravotní 
pohody. Záleží často na rodině, z které přichází. 
Někteří ji mají dobrou a mohou co nejdéle zů-

stat v rodinném prostředí, což je pro člověka to 
nejlepší. Ovšem často dojde k  situaci, kdy jim 
rodina nemůže zajistit potřebnou péči z mno-
ha důvodů, a k nám přijímáme pacienta, který 

má třeba nestabilizovanou cukrovku, což sou-
visí s  tím, že na  něj doma nikdo nedohlédne, 
zda se správně najedl nebo jak užívá léky. Když 
k nám takový nemocný přijde, pak mu pomalou 
péčí, rozhovory, úpravou léků, nasazením diety 
a kvalitní ošetřovatelskou péčí pomáháme udr-
žet kvalitu života odpovídající jeho věku a sta-
vu. Snažíme se člověku ukázat, že každý věk 
má hezké stránky. V  práci tohoto typu je více 
psychologie, empatie a klidného přístupu. Když 
to jde, snaží se s námi spolupracovat a těšit se 
třeba i na chvíle, které měl rád, než se začat cí-
tit špatně a depresivně. A to jsme opět u toho 
optimismu. 

Na Domově sv. Karla Boromejského si snad 
všichni cení, že se mnohdy odtud lidé vracejí 
zpět domů ve stabilizovaném stavu nebo se 
jim pomůže zajistit trvalé zabezpečení v so-
ciálních službách. 
Při rozhovorech s klienty se snažíme trochu zjis-
tit, kdo je jejich oporou, a na tom pak stavíme 

„SNAŽÍME SE ČLOVĚKU  
UKÁZAT, ŽE KAŽDÝ VĚK MÁ 

HEZKÉ STRÁNKY.“

V září loňského roku převzala Iva 
Perlíková od starosty Ondřeje Koláře 
čestné občanství Prahy 6. 
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MUDr. Iva Perlíková
  primářka Domova sv. Karla Boromejského 

v Praze-Řepích
  třicet let byla spolupracovnicí profesora 

Pavla Pafka
  je proslulá svou laskavostí a trpělivostí, 

kterou oceňují nejen její pacienti, ale také 
jejich příbuzní, více než polovině pacientů 
pomáhá ještě k návratu domů

  stále úzce spolupracuje s kolegy v Ústřed-
ní vojenské nemocnici, nemocnici v Mo-
tole i v Nemocnici Milosrdných sester sv. 
Karla Boromejského v Praze.

  Od roku 2018 je čestnou občankou 
 Prahy  6

které tak dostávají možnost při různých pomoc-
ných pracích přijmout nabídnutou důvěru spo-
lupracovníků i nemocných. Do týmové práce se 
zapojují i dobrovolníci.

Proč to tak jinde nefunguje? 
Doba je samozřejmě jiná, spousta dat se přenáší 
elektronicky, což je samozřejmě dobře, že rent-
gen provedený v Kutné Hoře je online přenese-
ný do Motola a pacient už na něj nemusí znova. 
To je výhoda. Na  druhé straně kvůli technice 
ztrácí lékaři čas sezením u počítače a vyplňová-
ním tabulek a zdůvodňováním všeho možného 
a  ten mu pak nezbývá na  pacienta. Člověk se 
pak moc diví, když se dozví, že se medici budou 
učit jako předmět komunikaci! Komunikace je 
přece pro lékaře základ.
A  také partnerství. Nejen mezi pacientem 
a  lékařem, sestrou, která je nedílnou součástí 
týmu, je základ. Byli jsme vždy zvyklí spolupra-
covat a učili to mladé lékaře. Všichni věděli, co 
mají dělat, vážili si práce ostatních a profitoval 

z toho pacient. Dnes někteří mladí lékaři přistu-
pují ke své profesi odlišným stylem.

Ovšem váš obor asi není pro mladé lékaře 
právě atraktivní. Nebo se pletu? 
Naše péče je poslední článek ve  zdravotnic-
tví a  je velmi podceňovaná. Někteří na  našem 
oboru získávají politické body, ale málokdo se 
jde podívat, jak to v  léčebnách dlouhodobě 
nemocných vypadá, jak to u  nás funguje, co 
lze pro tyto lidi udělat lépe. Dnes se honí ter-
míny a  v  tabulkách máte stanoveno, že třeba 
nějaká operace nemůže trvat déle než hodinu 
a půl. Ale kdo může říct, jak dlouho potrvá? Kdo 
ví, že se neobjeví komplikace? Proto například 
nelze řídit zdravotnictví jako firmu. Pracujeme 
s  lidským faktorem, který naplánovat nelze. 
K  nám přicházejí pacienti, kteří mají bolesti, 
třeba nemohou polykat, ale ještě jim zůstává 
chuť do života a tu jim nelze vzít. Nelze jim říct: 
„Co chcete v tomto věku...“ anebo: „Vždyť znáte 
svou diagnózu“. To je kruté a v nemocnicích se 
to občas děje. I těžce nemocného musíte vidět 
jako člověka, který do  poslední chvíle nesmí 
ztratit naději. 

Stěžovala jste si na  nezájem politiků.  
Vás tady v  domově nikdo nikdy z  těch nej-
vyšších nenavštívil? 
Ano, jednou jsme tu takového měli, už je to 
ale dávno. Když jsme se ho zeptali na účel ná-
vštěvy, tak nám odpověděl, že se přišel podívat, 
kam by mohl dát maminku.

Vy jste na počátku své kariéry také působila 
jako obvodní lékařka...
Ano, nejprve jsem dojížděla z Dejvic do Kladna, 
kde jsem dělala půl roku na  jednom obvodu, 
půl roku závodní lékařku, pak jsem třeba za-
skakovala za nemocného kolegu. Byla to hezká 
praxe. Tehdy to tak fungovalo. Když už jsme byli 
dva roky po studiu, získali jsme potřebné návy-
ky i praxi u lůžka a primář nás posílal zastupo-
vat na obvody. Třeba po roce 1968 emigrovala 
řada praktiků-obvodních lékařů do  zahraničí 
a my je nahrazovali. Ráno jsme přišli na hlášení 
do nemocnice a pan primář nám přidělil ordi-
nace – ty půjdeš do Bratronic, ty do Družce… 
Přijela sanitka k nemocnici, člověk dostal řidiče, 
kufírek s léky a odjel do ordinace pana doktora, 
který nikomu nic nepředal, a musel si poradit. 

Přineslo mi to obrovskou zkušenost pro systém 
práce, musela jsem se naučit sama odpovědně 
rozhodovat.  

Šla byste – se znalostmi a zkušenostmi, které 
dnes máte – opět studovat medicínu?
Víte, že bych šla znova. Ale asi bych při zkuše-
nostech – a troufnu si říct, že je mám za dvaa-
padesát let veliké – šla dělat praktického lékaře. 
Aby mohl člověk sám rozhodovat, pacienta na-
směrovat, vysvětlit mu, co je třeba dělat, a vy-
světlit to i  jeho rodině. To někteří např. z časo-
vých důvodů nedělají.

Jak dlouho žijete v Praze 6?
To se snad ani neříká. Je to od roku 1943. Moji 
rodiče byli oba Bubenečáci, brali se u Gotharda 
v kostelíčku a pak jsme bydleli v ulici Čs. armá-
dy, odkud jsme se přestěhovali do Zelené, 
kde bydlím dosud. 

Jaké místo tady máte nejoblíbenější nebo 
nejmilejší?
Z  mého dětství to jsou čtverečky pod Trojou, 
kam se chodilo bruslit. Krásné místo je u  zří-
ceniny na Babě, odkud máte nádherný výhled 
na  celou Prahu, a  mám moc krásné vzpomín-
ky na místa, kde dnes stojí hotel International. 
Za nás tam bývaly cihelny a se spolužáky jsme 
si tam hrávali. 

V loňském roce jste se stala čestnou občan-
kou Prahy 6. Potěšilo vás to? 
Bylo to pro mě velmi překvapivé, protože si 
nepřipadám jako člověk, který je nějak mimo-
řádný. Dělám práci, která mě baví celý život. 
Na  druhé straně jsem si řekla, možná si něk-
do všiml, že naše léčebna dělá pro lidi něco 
více, než je běžné, a ocenil to. Myslím, že je to 
 ocenění nejen pro mě, ale i  pro celý náš tým 
v Domově. 

„NAŠE PÉČE JE POSLEDNÍ 
ČLÁNEK VE ZDRAVOTNICTVÍ 
A JE VELMI PODCEŇOVANÁ.“
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Takové byly Vánoce v Praze 6…
ROZSVĚCENÍM STROMKŮ NA PĚTI 
MÍSTECH MĚSTSKÉ ČÁSTI ZAČA
LY O VÍKENDU 1. A 2. PROSINCE 
OSLAVY VÁNOC V PRAZE 6. JEJICH 
VRCHOLEM BYLA 25. PROSINCE 
TRADIČNÍ BOHOSLUŽBA V KOSTELE 
ČESKOSLOVENSKÉ CÍRKVE HUSITSKÉ 
A ČESKÁ MŠE VÁNOČNÍ J. J. RYBY 
POD TAKTOVKOU MIRIAM NĚMCO
VÉ. 
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„Hlavnímu městu Praze patří poděkování za to, 
že nám už podruhé zaplatila osvětlení Evrop-
ské třídy, hlavní vstupní brány do  Prahy z  Le-
tiště Václava Havla, které doplnilo výzdobu 
hlavních ulic Prahy 6,“ konstatuje místostarosta 
pro kulturu Jan Lacina (STAN) a  dodává: „Na-
opak se nám příliš nelíbilo, jak provozovatel 
trhů na  Hradčanské upravil prostor pro vá-
noční  prodej. Musím se přiznat, že jsme oče-
kávali hezčí provedení a  v  tomto duchu jsme 
jej pro příště vyzvali k nápravě. Za trpělivost je 
naopak nutné poděkovat obyvatelům kolem 
parku  Petra  Šabacha v  Dejvicích, kam jsme 

už po  čtvrté situovali doprovodný kulturní 
 program Vánoc v Praze 6,“ uzavírá místostaros-
ta Lacina. 
Vánoční oslavy pořádané šestou městskou  částí 
se totiž primárně odehrály od  13. do  25. pro-
since v kostele Československé církve husitské 
a v Šabachově parku před ním. V kostele zahájil 
program Brass band ústřední hudby Armády 
České republiky a  tradičně je den po  Štědrém 
dnu zakončila Česká mše vánoční Jakuba Jana 
Ryby dirigovaná Miriam Němcovou. 
Před kostelem probíhal každý den odpolední 
program sestavený z  vystoupení mateřských 

a  základních škol nebo dětských divadel-
ních a  hudebních představení. Večer pak hráli 
 hudební skupiny i sóloví interpreti: Petr Kalan-
dra Memory band, Bílá nemoc, Jan Kalousek, 
Václav Kopta, Neřež, Bluesberry, Jiří Schmitzer, 
Skety, Krasusberry, Bára Štěpánová, Blanka 
 Šrůmová, Jan Sahara Hedl, Marián Vojtko a  In-
flangranti.
 Na adventní se proměnily i tradiční farmářské 
trhy na  Kulaťáku, které se před zimní pauzou 
konaly v sobotu 22. prosince naposledy. Vystří-
dalo je kluziště, které bude kromě vánočních 
svátků otevřeno ještě v lednu a v únoru.
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PROSINCOVÁ PREMIÉRA V DEJVIC
KÉM DIVADLE S NÁZVEM ABSO
LUTNO – KABARET O KONCI SVĚTA 
PROPOJILA BRILANTNÍ UMĚNÍ 
DEJVICKÝCH HERCŮ S NÁPADY 
REŽISÉRKY ANNY DAVIDOVÉ A FE
JETONY KARLA ČAPKA.  

Výsledkem je ne zcela typický kabaret, který za-
ujme myšlenkami, scénou i hereckými výkony. 
Čapkova Továrna na  Absolutno je souborem 

fejetonů, čehož využili i  tvůrci představení. 
Děj románu, který líčí události kolem vynálezu 
zvláštního karburátoru, pojali tvůrci v  Dejvic-
kém divadle volně.
„Čapkův román je  fejetonech, takže je roz-
tříštěn do  samostojných sloupků, kapitola 
od  kapitoly ani tak neposouvá děj, jako spíš 
rozvíjí absurdnost výchozí situace. Proto chce-
me i  my touto formou zcela svobodně pro-
zkoumat dosah účinků Absolutna na  svět náš 
vezdejší. A  stejně jako on, mluvit o  vážných, 
takřka duchovních věcech s  humorem,“ uvádí 
k  tomu režisérka Anna Davidová, která se di-
vákům na  pozvání uměleckého šéfa dejvické-
ho souboru představuje v  pražské premiéře, 
doma je ovšem v  brněnském Divadle Husa 
na  provázku. „Téma nás všechny skutečně 
strhlo. Hercům vděčím za  otevřenost a  ocho-
tu hledat,“ dodala na  adresu souboru. Podle 
dramaturgyně Terezy Marečkové se sice jedná 
o kabaret, ale tvůrci se nevzdávají postav, které 
vyjadřují i pro střednictvím hudby a zpěvu. „Vy-

šel z toho velice hudební tvar, skoro by se dalo 
říci muzikál. V tom se také odráží téma božské-
ho příchodu na svět mezi lidi. Myslím, že v naší 
inscenaci ho zdůrazňujeme více než Karel Ča-
pek ve  svém románu. Takže jsme do  scénáře 
vkládali různé duchovní texty a básně,“ dodala 
Marečková.
V  ústředních rolích vynálezce tajemného Kar-
burátoru Marka a  podnikatele Bondyho se 
představují Jaroslav Plesl a Václav Neužil. První 
a  hned velice výrazné role v  novém působišti 
se pak dostalo herci Lukáši Příkazkému. Dalších 
role obsadili hostující Anna Schmidtmajerová, 
Simona Babčáková, Lenka Krobotová a Tomáš 
Jeřábek. 

V DD vytváří 
Absolutno
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K NAPSÁNÍ HUDEBNÍ KOMEDIE, 
KTERÁ NOVĚ OBOHATILA REPER
TOÁR DIVADLA SEMAFOR, SE PRIN
CIPÁL DIVADLA JIŘÍ SUCHÝ INSPI
ROVAL KAMPANÍ MEETOO, KTERÁ 
ZAHÝBALA HLAVNĚ AMERICKOU 
VEŘEJNOSTÍ. 

„Problematiku MeToo komedie ovšem  neřeší, 
neboť kampaň byla spíše pouze záminkou 
k  napsání rozpustilého libreta, jehož smyslem 
je smích publika,“ uvádí Suchý. Hra je o tom, jak 
si pánové někdy moc dovolují, zatímco dámy 
se tomu neúměrně brání. „Jenže my to děláme 
v malých českých poměrech, kde se tři  děvčata 
rozhodnou, že jedna z nich zkusí fíglem  vyrazit 
ze zámožného operního pěvce nějaké pení-
ze,“ dodává k  ději autor libreta i  textů písní, 
ale i  návrhu scény. „Děláme si legraci z  chlíp-
ných  chlapů stejně jako ze všech slečen a paní, 
které se po  letech rozpomenou a  zkoušejí tu 
 zkušenost zpeněžit,“ poodhaluje děj Jiří Suchý, 
který si ve hře přidělil roli Jiřího Sudého a své 
kolegyni Jitce Molavcové roli Jitky Liché. 
V  dalších rolích se objevují Jan Hnyk, Zuzana 
Maxa, Jiří Štědroň nebo Lucie Černíková a řada 

dalších. Diváky opět čeká hodně hudby, kterou 
Suchý napsal společně s  Irenou Zlámalovou. 
Novinkou posledních premiér Suchého divadla 
je takzvaný Big Band Semafor, kde herci během 
představení zároveň koncertují. „Tentokrát to 
bude osmičlenná skupina spíš do  dixielandu,“ 
vysvětluje Jiří Suchý. 

V  letošním roce čekají na  semaforské diváky 
další novinky. V  rámci programu Dveře do-
kořán se v  lednu setkají s  Karlem Plíhalem 
nebo Evou Pilarovou. Na podzim bude divadlo 
oslavit šedesátiny revue To nejlepší z  nejhor-
šího, kde uvede nejlepší scénky z  divadelních 
pro padáků.

MeeToo v Semaforu

LYŽAŘSKÁ STOPA NA VYPICHU PRO MILOVNÍKY BĚŽ
KOVÉHO LYŽOVÁNÍ I PRO ZAČÁTEČNÍKY, KTEŘÍ SE 
SE STOPOU TEPRVE SEZNAMUJÍ, BUDE V PROVOZU 
I TUTO SEZÓNU. JAKMILE TO POČASÍ DOVOLÍ A TEPLO
TA KLESNE DVA STUPNĚ POD NULU, ZAČNE SE PŘÍPRA
VOU TECHNICKÉHO SNĚHU. 

„Technické zázemí je připraveno a  zasněžování v  pohotovosti. Aktuál-
ní stav je možné sledovat díky webové kameře i  z  domova,“ říká Libor 
Bezděk (STAN), předseda komise pro sport a volný čas Prahy 6 a ředitel 
DDM hl. m. Prahy, který se o provoz umělé lyžařské dráhy bude starat. 
Ski Park bude v  provozu denně od  8 do  21 hod., a  to i  díky umělému 
osvětlení. O víkendech se návštěvníci mohou těšit na podobné akce jako 
v loňském roce, jako jsou závody nebo karneval na lyžích. 
ČEZ Ski Park Praha vloni přesídlil na Vypich ze závodiště v Chuchli a hned 
první rok si do něj našlo cestu přes 30 tisíc lyžařů. Vyplatil se strategic-
ký přesun, neboť Vypich je nejchladnějším místem v  Praze a  zároveň 
snadno dostupný MHD. Kdo přijede autem, bude mít možnost parkovat 
na odstavné ploše hned u areálu, kam se vejde cca 300 aut. K dispozici 
bude i  letos půjčovna vybavení, zázemí pro převlékání, úschovna věcí 
a toalety.
Velký úspěch sklidily programy pro školy, když se každý všední den 
ve  stopě střídali pražští školáci. Ukázalo se, že 80 % dětí stálo poprvé 

na běžkách, a tak je dobře, že lyžařskou průpravu s nácvikem základních 
lyžařských dovedností měly možnost vyzkoušet pod dohledem zkuše-
ných lektorů. 
Ski Park je projektem hlavního města a jeho provoz včetně údržby tratí 
letos zajišťuje DDM hl. m. Prahy. Praha 6 se na jeho fungování podílela 
zřízením přípojky el. proudu, na kterou dotací přispělo hlavní město. Pří-
pojka bude sloužit organizátorům všech akcí, které se na Vypichu budou 
konat. Aktuální info o provozu Ski Parku najdete na www.skiparkpraha.
cz nebo na facebooku ČEZ Skipark Praha. 

Ski Park na Vypichu čeká 
na zimní počasí

Obora Hvězda

křižovatka 
Vypich
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KULTURA A VOLNÝ ČAS 

PAMÁTNÍK NÁRODNÍHO PÍSEMNIC
TVÍ PLÁNUJE PŘESTĚHOVÁNÍ SVÉ
HO SÍDLA DO BÝVALÉ PETSCHKOVY 
VILY V PELLÉOVĚ ULICI V ROCE 
2020. V SOUČASNÉ DOBĚ V OBJEK
TU POKRAČUJÍ STAVEBNÍ ÚPRAVY. 
ZÁKLADNÍ HRUBÁ PŘESTAVBA JE 
DOKONČENÁ A PRÁCE SE TAK PŘE
SOUVAJÍ DO INTERIÉRU. 

Od počátku rekonstrukce vily v roce 2016 pro-
běhly práce, které se týkaly změn vnitřních 
dispozic, bouracích prací stropů, příček a  dal-
ších nežádoucích stavebních prvků. „Musíme 
si uvědomit, že samotná vila nebyla původně 
dokončena a  řada prvků, jako například točité 
schodiště, se nerealizovala. Ukázalo se, jaké zá-
sadní změny zde provedli minulí uživatelé, jako 
byla například za Protektorátu německá správa 
budovy, nebo další úpravy vzniklé za působení 
Velvyslanectví Čínské lidové republiky. Zásadně 
se měnily dispozice nejen velmi nešetrným, ale 
i  neprofesionálním způsobem, které měly ne-
gativní vliv i na samotnou statiku objektu. Proto 
se zde musely dělat i další nové podpůrné kon-
strukce,“ vysvětluje Zdeněk Freisleben, ředitel 
Památníku národního písemnictví. 

Vila dostane původní podobu 
Překvapení tady ale bylo více: Šlo o různé dru-
hy vstupů a  výstupů zazděných dveří, nebo 

dvou druhů venkovních omítek. Navíc při prv-
ní rekonstrukci byla vila obnažena do  suteré-
nu a vznikl zde tak příkop mezi terénem a bu-
dovou, aby do  suterénu přibyla okna. Nyní se 
budova naopak uvádí do stavu dle původního 
projektu s  monumentálním venkovním scho-
dištěm. V  suterénu se bude nacházet výstavní 
prostor, programový sál a  technické zázemí. 
Stavba se tak blíží do  druhé poloviny rekon-
strukce, kdy se již dělají rozvody elektřiny, vo-
dovodního potrubí a další instalace související 
s chodem objektu. Probíhají také úpravy interi-
éru horního patra, které se týkají nové střechy, 
osazení oken a úprav příručního depozitáře.
Bylo také vypsáno výběrové řízení na architek-
tonické řešení expozic, aby práce na sebe nava-
zovaly. Zároveň tým odborných pracovníků při-
pravoval koncept a  scénář expozic pro novou 
budovu. „Neplánujeme vytvoření jedné stálé 
expozice, ale naopak dynamické, ve  které se 
budou proměňovat exponáty v  různých inter-
valech. Nejde nám o  to, návštěvníkům ukázat 
lineární vývoj literatury, ale spíše důležité milní-
ky vývoje literatury v českém prostoru,“ přibli-
žuje Zdeněk Freisleben a  dodává: „Koncept je 
velice dobře zpracován a nyní se dopracovávají 
jednotlivé detaily. Na  architektonickém řešení 
se podílí studio ANTA ve spolupráci s mladými 
architekty, kteří přišli s neobvyklým řešením re-
alizace výstavního projektu.“
V letošním roce bude probíhat dokončení inte-
riérů a  vnitřních prostor, zároveň vila dostane 

novou fasádu, což nebude jednoduché vzhle-
dem k  různým technologiím a  samotnému 
dalšímu postupu. Pochopitelně jako poslední 
proběhnou práce na úpravě terénu a zahrady.

Stěhování v roce 2020
Během roku 2020 dojde k  samotnému stě-
hování instituce do  nové budovy. Týká se to 
jak pracovišť, tak připravované stálé expozice 
a  menší části sbírkových předmětů do  příruč-
ního depozitáře. V  této souvislosti je potřeba 
zmínit, že Památník národního písemnictví 
vlastní přibližně 7 500 000 předmětů, které bu-
dou z větší části uloženy v Centrálním depozi-
táři v Litoměřicích. Ostatně jeho první část je již 
dokončena a v provozu je zde sbírka literárního 
archivu a  badatelna. Zároveň probíhá rekon-
strukce druhé budovy, ve které budou uloženy 
sbírkové předměty oddělení knihovny a  umě-
leckých sbírek památníku. Instituce tak defini-
tivně opustí všechny mimopražské depozitáře 
a  bude disponovat tímto novým a  moderním 
v  Litoměřicích. V  Praze 6 bude pouze menší 
depozit především s  materiály pro zpracování 
samotných fondů. 
Po dokončení rekonstrukce pražského sídla zís-
ká instituce výstavní plochu zhruba o velikosti 
1400 metrů čtverečních, kterou bude tvořit 
z  větší části zmiňovaná expozice doplněná 
o menší výstavní projekty. 
V novém objektu se také bude nacházet literár-
ní kavárna přístupná veřejnosti, multifunkční 
programový sál pro sto návštěvníků, pracovny 
odborných oddělení a badatelna. Samotné síd-
lo Památníku národního písemnictví zároveň 
sousedí s takzvanou Malou vilou, kterou již in-
stituce využívá, a  po  dokončení rekonstrukce 
tak dojde k  propojení obou objektů v  jeden 
areál se zahradou. 

Památník národního písemnictví  
se bude stěhovat v roce 2020
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SPOLKY A OBČANSKÉ INICIATIVY

Stránka spolků a občanských iniciativ Prahy 6
Tato stránka publikuje soukromé názory zástupců spolků činných v Praze 6. Příspěvky zasílejte 
na spolky-redakce@praha6.org. Archiv a plné verze článků na praha6.org. Texty nevyjadřují postoje MČ, 
odpovídají za ně podepsané spolky a iniciativy. 

Přes existenci řady schválených strategických 
materiálů nemá Praha jasnou vizi ani strategii 
v oblasti dopravy, o kterých by panovala shoda 
a  které by byly dlouhodobě prosazované bez 
ohledu na  výsledky voleb minulých a  nadchá-
zejících. Tento závěr vyplývá z  analýzy „Pražská 
doprava 2000–2040“, ve  které jsme kriticky vy-
hodnotili veřejně dostupné materiály IPR, TSK, 
ČSÚ a MD. Kořenovou příčinou problémů dopra-
vy v Praze je fakt, že rozvoj dopravy, a především 
kolejové MHD, nereflektuje zásadní změny struk-
tury města. Zatímco v  centru obyvatel ubývá, 
směrem od  centra jich přibývá čím dál rychleji 
a  okresy Praha-západ a  východ jsou nejrychle-
ji rostoucími oblastmi v  ČR. Přitom pracovních 
míst v Praze neubývá a nejvíce jich je v Praze 1. 

Dramaticky narůstá počet cestujících na  letišti 
Ruzyně a  doprava k  němu se nemění. Zásadně 
se změnilo zásobování města, které je obrov-
ským konzumentem zboží. Praha rezignovala 
na  zásobování vlakem, jak o  tom svědčí slavné 
brownfieldy z  nákladových nádraží. Zásobování 
probíhá auty z logistických center v metropolitní 
oblasti. Do příčin patří rychle rostoucí počet mo-
torových vozidel a v neposlední řadě opomíjený 
efekt dopravní indukce. Nárůst intenzity dopravy 
na Jižní spojce mezi 2000 a 2017 je 26 %, a to přes 
propojení D1 a D5. Od roku 2000 do roku 2017 
přibylo v  Praze při stejné rozloze města 611 km 
silnic a  ulic a  na  intenzitu automobilové dopra-
vy to nemělo kladný vliv. Proti tomu za  stejné 
období přibylo v celé Praze pouze 6 km nových 
tramvajových kolejí. Velmi zajímavé jsou pro-
gnózy dopravních intenzit (TSK, MD), které přes 

realizaci řady dopravních staveb (okruh, radiály, 
KES, mosty, tunely) předpovídají další význam-
né zvyšování automobilové dopravy v  Praze. 
Jedním z  nejhorších důsledků je, že Praha není 
schopna zajistit pro své obyvatele dodržování 
hygienických limitů. Jsme si vědomi, že řešení do-
pravy v Praze není možné bez součinnosti měs-
ta, městských částí a Středočeského kraje. Že se 
Praha neobejde bez denního dojíždění za prací. 
Že problematiku dopravy nelze řešit jako resort, 
protože přímo souvisí s  dalšími oblastmi života 
města, jako jsou byty apod. O to větší je to výzva 
pro nové vedení města i městských částí. Byli by-
chom rádi, kdyby naše analýza pomohla otevřít 
veřejnou diskusi na toto téma. A rádi se budeme 
aktivně podílet na řešení problematiky. Analýzu 
najdete: bit.ly/sp6-prazska-doprava 
Pavel Charvát, Společně pro 6

Otazníky kolem dopravy

Letem světem

Začíná rok 2019, první rok fungování nové ko-
alice na  radnici Prahy 6. Starosta Ondřej Kolář 
už před volbami ocenil spolupráci, kterou se 
podařilo v uplynulých čtyřech letech se spolky 
navázat. Přihlásil se k principům otevřenosti, za-
pojení veřejnosti a  v  tomto duchu také zahájil 
na ustavujícím zastupitelstvu své druhé voleb-
ní období. Tyto priority jsou nakonec obsaženy 
i  v  nově uzavřené koaliční smlouvě. Jsme pře-
svědčeni, že spolky a  aktivní občané jsou pro 
představitele radnice důležitými partnery, kteří 

disponují znalostí místních problémů a potřeb. 
Pravidelná setkávání i vyhrazení prostoru v ča-
sopise Šestka byla dobrým základem spoluprá-
ce a  podporou občanské společnosti. Spolky 
ve  spolupráci s  radnicí zajišťovaly i  sběr připo-
mínek občanů k Metropolitnímu plánu, zpraco-
vávají podklady k tématům dopravy a životního 
prostředí. 
Jsme tedy znovu připraveni diskutovat, posky-
tovat informace a zpětnou vazbu, případně i kri-
tizovat. Přejeme si, aby naši volení zástupci při 
posuzování záležitostí týkajících se života v Pra-
ze 6 vycházeli z co nejkomplexnějších podkladů 
a  rozhodovali pak v  nejlepším zájmu občanů 

Vždycky, když se 
něco bourá, je po-
třeba se ptát, zda 
to nahrazujeme 
něčím hodnotněj-
ším. Něčím, co zvýší 
přidanou hodnotu 
daného místa. To 
však o  nové stav-
bě, která má místo 
mrakodrapu vyrůst, 
říci nemůžeme. 

Možná už stavba břevnovského mrakodrapu 
v roce 1912 byla chybou, protože narušila zele-
ný pás vinic podél Brusnice, a proto na něj další 
výstavba nikdy nenavázala. Jeho přítomnost 

pak umožnila v územním plánu definovat okol-
ní parcely jako zastavitelné a  dál už je historie 
známá. Městská část pozemky prodala develo-
perovi a tím prakticky ztratila kontrolu nad tím, 
co se s  pozemky stane. Když pomineme dílčí 
zápletky příběhu, jako byla nekvalitní architek-
tonická soutěž, opravy domu, které neřešily 
podstatu jeho havarijního stavu, nebo absence 
efektivního zapojení veřejnosti, musíme se ptát, 
co je obecně tím hlavním problémem, který 
umožnil aktuální scénář. Domníváme se, že je to 
chybějící urbanistická koncepce, jak s  územím 
okolo Brusnice pracovat. Její pořízení je stále ak-
tuální, protože jeden developerský zájem může 
být precedentem pro další. Tím neříkáme, že by 
se v pásu kolem Brusnice vůbec nemělo stavět, 
jen je potřeba nastavit pravidla, která zohlední 
hodnotu celého území.
Ing. arch. Michal Volf, spolek Pro Břevnov

Nová radnice hl. m. Prahy zvažuje jak lanov-
ku, tak nově i  tramvajovou trať z  Podbaby 
přes zoo do  Bohnic.   „Krystaly“ mohou 
vyrůst. Investor Centra Bořislavka přistou-
pil po  diskuzích s  odborníky a  veřejností 
ke  kompromisu.   Podle statistik Letiště 
Václava Havla využívá automobil na  cestě 
z  letiště 8 z  10 lidí.   Třetí rozšíření mod-
rých zón proběhlo na Břevnově, Ořechovce 
a  Podbabě.    Stavební úřad vydal územ-
ní rozhodnutí na  stavbu domu se 40 byty 
„Rezidence Vokovice II“. Z  hygienických 
důvodů budou v  bytech pouze neotvíravá 
okna a nucené větrání.   Začal geologický 
průzkum pro tunel Buštěhradské dráhy.  
Kapličku v ulici Za Strahovem, která se dlou-
hé roky rozpadala, nechali majitelé přilehlé 
nemovitosti restaurovat. Palec nahoru.  
Kluziště na Kulaťáku je letos opět v provozu. 
J. Koňaříková, P. Charvát, J. John
Tipy pište na spolky-redakce@praha6.orgOtevřená radnice 

i v roce 2019

Konec břevnovského 
mrakodrapu

naší městské části. Pana starostu jsme o setkání 
požádali poprvé 29. 10. 2018. Ke  dni uzávěrky 
tohoto čísla Šestky jsme se o domluvení schůz-
ky pokusili ještě třikrát, bohužel bez odezvy. Vě-
říme, že v roce 2019 se pomyslné dveře radnice 
znovu otevřou.
Šťastný rok 2019 Praze 6 a všem jejím 
 obyvatelům.
za Společně pro Šestku I.Vočková, L. Špičá-
ková, M. Chylík, V. Hodek
POZN. RED. Informace o  datu setkání se spolky 
na str. 3

Foto: Marek Šálek



Z ÚŘEDNÍ DESKY

Z úřední desky
UMÍSTĚNÍ VELKOOBJEMOVÝCH 
 KONTEJNERŮ V ROCE 2019

Odbor ochrany prostředí hl. m. Prahy v  roce 
2019zorganizoval opět projekt sběru objemného 
odpadu z domácností pomocí velkoobjemových 
kontejnerů. Kontakt na pracovníka je Ing. Janda, 
tel. 236 004 263. 

VOK bude přistaven v  určeném termínu pouze 
na max. 4 hodiny.
● Po  celou dobu odborná obsluha bude mo-
nitorovat jeho naplňování odpadem, evidovat 
počty návozů a zodpovídat za čistotu vysbírané-
ho odpadu.

● VOK je určen pouze pro občany hl. m. Prahy.
Akci zajišťuje a  hradí odbor ochrany prostředí 
MHMP z rozpočtu hl. m. Prahy (z paragrafu pre-
vence vzniku odpadů), kontakt na jeho pracovní-
ka je Ing. Janda, tel. 236 004 263. 

DO KONTEJNERU LZE ODKLÁDAT:
Starý nábytek, koberce a linolea, zrcadla, umyva-
dla, vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, auto-
sklo a kovové předměty.
DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT:
Do  kontejneru je zakázáno odkládat živnos-

Letošní ročník oblíbené soutěže základních 
škol o nejkrásněji nazdobený vánoční stromek 
vyhráli školáci ze sousedních Nebušic. Na dru-
hém místě se umístil stromek ze ZŠ Emy Destin-
nové, který děti pojali jako připomínku loňského 
výročí 100 let od založení republiky. Třetí místo 
vybojovali díky lajkům na facebooku školáci 
ze ZŠ Červený vrch. Soutěž již sedmým rokem 
zorganizovalo šestkové Zahradnictví Chládek, 
které školám věnuje vánoční stromky, děti si je 
originálně nazdobí vlastnoručně vyrobenými 
ozdobami a hlasování probíhá prostřednictvím 
lajků na facebooku. Jako ceny pak zahradnictví 
věnuje školám poukazy na nákup zboží v hod-
notě dvacet, deset a pět tisíc korun. 

Další informace získáte na telefonním čísle 
220 189 402 (Jana Drechselová–ÚMČ Pra-
ha  6), tel. 236 004 263 (Ing. Janda MHMP).

tenský odpad, nebezpečný odpad (např. au-
tobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, motorové 
oleje a  obaly od  nich), bioodpad (tzn. veškerý 
rostlinný odpad), stavební odpad, dále pak pneu-
matiky, elektrospotřebiče, televizory a PC moni-
tory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky.

2. 1. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Václavkova – nádraží Praha Dejvice

2. Dejvická x V. P. Čkalova x Jaselská

3. Terronská x Albánská

3. 1. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Puškinovo nám. x Českomalínská

2. Krupkovo náměstí – u kostela

3. Kafkova x Buzulucká

7. 1. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Českomalínská x Juarézova

2. Čs. armády x Eliášova

3. Pod Kaštany x Jaselská

8. 1. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. nám. Interbrigády

2. Ve Struhách x Antonína Čermáka

3. Rooseveltova x Národní obrany u separace

9. 1. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Studentská x Zikova

2. Kolejní x Zelená

10. 1. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. K Brusce x Na Valech

2. Sušická x U Hadovky

14. 1. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Šárecká x Na Pískách

2. Kozlovská x Na Karlovce

15. 1. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Na Kuthence x Na Čihadle

2. Na Klimentce x Na Míčánce

16. 1. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Na Ostrohu x Průhledová

2. Na Ostrohu x Fragnerova

17. 1. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Koulova x Čínská

2. Zengrova x Na Kvintusce

21. 1. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Na Fišerce x Na Špitálce

2. Šárecká x Mydlářka

22. 1. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Africká x Kamerunská

2. Cukrovarnická x V Průhledu

23. 1. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Arabská x Egyptská

2. Arabská u gymnasia

24. 1. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Kladenská x Nad Tratí

2. Kladenská x K Lánu

28. 1. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Africká x Alžírská

2. Africká x Etiopská

29. 1. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Tobrucká – parkoviště

2. Horoměřická x Vostrovská

30. 1. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Nad Šárkou x Na Kuthence

2. Vostrovská x Na Pernikářce

31. 1. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. Nad Šárkou x Na Beránce

2. Soborská proti č.32 – u dětského hřiště

4. 2. 2019 od 16.00 do 20.00 hod.

1. V Šáreckém údolí před č. 84/1444

2. V Šáreckém údolí – Žežulka
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REKONSTRUKCE KOUPELEN 
A KOMPLETNÍ PŘESTAVBY BYTŮ. 
KVALITNĚ A ZA ROZUMNÉ CENY.

Osobní cenová kalkulace 
a konzultace zdarma.

Tel. 777 317 278

KPK Podlahy  Zděnek Veselý

kladení podlah, PVC, plovoucí podlahy, 
parkety, dřevěné podlahy

Kociánova 1586, Praha 13  Tel.: 602 340 495
www.kpkpodlahy.cz
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DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 27, Praha 6, www.semafor.cz,  
tel. 233 901 384, e–mail, vstupenky@semafor.cz
Začátky představení v 19 hod.

6. 1. ČSR a Tři králové 
7. 1. Všechnopárty  
8. 1. Všechnopárty  
10. 1. Všechny báječné věci  
11. 1. Čochtanův divotvorný hrnec  
12. 1. Možná že jistě ale určitě snad  
14. 1. Osvobozené divadlo Semafor  
15. 1. MeToo  
16. 1. Kytice  
17. 1. Kytice  
18. 1. Co na světě mám rád  
19. 1. Dveře dokořán pro Karla Plíhala  
20. 1. Dveře dokořán pro Karla Plíhala  
21. 1. Všechnopárty  
22. 1. Všechnopárty  
23. 1. Kytice  
24. 1. Můžem i s mužem  
25. 1. Dveře dokořán pro Evu Pilarovou  
26. 1. Co na světě mám rád  
28. 1. Začalo to Vestpocketkou  
29.1. MeToo  
30.1. Domácí@štěstí.hned  
31.1. Šest žen

GALERIE VILLA PELLÉ
Praha 6, Pelléova 10, tel. 224 326 180, e-mail: info@
villapelle.cz, www.villapelle.cz
Otevřeno: út–ne 13–18 hod.

KAŠTAN–scéna 
UNIJAZZU
Bělohorská 150, 169 00 Praha 6, www.kastan.cz, 
e-mail: kastan@kastan.cz

10. 1. 18:00 VERNISÁŽ VÝSTAVY Jiří Jandy / vstup 
volný
10. 1. 20:00 KONCERT / Píča. Rock bez kompromisů.
11. 1. 20:00 KONCERT / Furt rovně, Flower Cover. 
Rockový šanson
12. 1. 15:00 Divadlo Rolnička: Tři prasátka...aneb...
Loupežnická pohádka 
12. 1. 20:00 KONCERT / MCH trio, E+Mausy. Zhudeb-
něná poezie v podání Evy Mišíkové a spol.
15. 1. 19:00 PŘEDNÁŠKA / Matěj Ptaszek: Ekvádor
16. 1. 20:00 POSLECHOVÝ VEČER / Turek & Turek 
uvádí…
17. 1. 20:00 KONCERT / Rajtaraj. Akustický etnošraml.
18. 1. 20:00 KONCERT / Švaredlet, Blondýna
19. 1. 15:00 Divadlo Pohadlo: Co se děje v Mokrou-
šově?
19. 1. 20:00 KONCERT / Morasten, Simona Anděl. 
Šansonový večer.
21. 1. 20:00 DIVADLO / Divadelní spolek „Ještě ne!“: 
Škola základ života
22. 1. 20:00 KONCERT / Jan Burian
23. 1. 16:00 Sváťovo dividlo: O Koblížkovi
23. 1. 20:00 KONCERT / Johannes Benz, Baset+ Večí-
rek vydavatelství Tranzistor.
24. 1. 20:00 KONCERT / Už jsme doma
25. 1. 20:00 KONCERT / Pátí na světě, Kolena, B4
26. 1. 15:00 Bilbo Compagnie: Klaun Pingu
26. 1. 20:00 KONCERT / Unkilled Worker, Lyssa
28. 1. 19:00 POSLECHOVÝ VEČER / Jiří Černý: Ro(c)
kování  
29. 1. 20:00 KONCERT / Tamara Nathová, Jiří Smrž 
a Jana Šteflíčková
30. 1. 20:00 KONCERT / Pilgrim Pimple
31. 1. 20:00 KONCERT / Jiří Imlauf, David K. Pomahač

VÝSTAVA
10. – 31. 1. Jiří Janda: Courákem z Vysočan
Fotografie odlesků kolejí, oprýskaných drážních bu-
dek, duchů starých vlaků, tajemných zátiší s výhybka-
mi i zachycení génia loci nádražních hal. 

DIVADLO SPEJBLA 
A HURVÍNKA
Dejvická 38, Praha 6–Dejvice.  
tel. 224 316 784, www.spejbl-hurvinek.cz.

19. 1. 14.00 Jak s Máničkou šili všichni čerti
20. 1. 10.30 Jak s Máničkou šili všichni čerti
26. 1. 14.00 Jak s Máničkou šili všichni čerti
27. 1. 10.30 Jak s Máničkou šili všichni čerti

DLABAČOV
KINO–DIVADLO–KAVÁRNA. Bělohorská 24, 
Praha 6. POKLADNA (půl hodiny před prvním 
představením), tel.: 233 102 991, pokladna@
dlabacov.cz, www.dlabacov.cz. Kino senior 60 Kč, 
Baby kino 80 Kč.

3. 1.  18:30 Doktor Martin: Záhada v Beskydech
 21:00 Bohemian Rhapsody
4. 1.   16:00 Johnny English znovu zasahuje / Kino 

senior
 18:30 Bohemian Rhapsody
 21:00 Vdovy
5. 1.  14:00 Čertí brko
 16:00 Mary Poppins se vrací
 18:30 Beautiful Boy
  21:00 The Doors Live At The Bowl ’68 /záznam 

koncertu 
6. 1.  14:00 Asterix a tajemství kouzelného lektvaru
 16:00 Čertí brko
 18:30 Bohemian Rhapsody
7. 1.  16:00 Toman/ Kino senior
 18:30 Všechny prachy světa
 21:00 Victoria / English friendly
9. 1.   16:00 Muž, který zabil Donna Quijota/ Kino 

senior
 18:30 Cirkus Rwanda
 21:00 Beautiful Boy
13. 1.  14:00 Divadlo Pruhované panenky: Sněhurka 
  19:00 Filumena Marturano – Simona Stašová 

a Svatopluk Skopal, divadlo
14. 1.  16:00 Toman/ Kino senior
 18:30 Já, Tonya
 21:00 The Square – Čtverec / English friendly
15. 1.  18:30 Doktor Martin: Záhada v Beskydech
 21:00 Robin Hood
17. 1.  18:30 Robin Hood
 21:00 Skleněný
18. 1.  16:00 Zrodila se hvězda/ Kino senior
 18:30 Skleněný
 21:00 Kursk
19. 1.  14:00 Ledová sezóna: Medvědi jsou zpět
 16:00 Čertí brko

DEJVICKÉ DIVADLO
Pokladna a rezervace vstupenek: tel. 233 332 430, 
rezervace@dejvickedivadlo.cz. Pokladna otevřena 
od 16:00, o víkendech a svátcích dvě hodiny před 
začátkem představení. Začátky představení v 19:30, 
není-li uvedeno jinak.

10. 1. Irvine Welsh: Ucpanej systém
(s anglickými titulky)
11. 1. Spříznění volbou
13. 1. Racek
14. 1. Absolutno
15. 1. Tros Sketos (host)
16. 1. Brian
18. 1. Václav Havel a DD
Zítra to spustíme aneb Kdo je tady gentleman  
20. 1. Kafka ’24
21. 1. Dabing Street
23. 1. Vzkříšení
25. 1. Honey
26. 1. Honey
27. 1. Zásek
27. 1. Honey
28. 1. Honey
29. 1.  Jak se Husákovi zdálo, že je Věra Čáslavská 

(host)
31. 1. Vražda krále Gonzaga
31. 1. Honey
Inscenace se hraje v divadle Jatka78 v Praze 7 – Hole-
šovicích.

ANTI.KVARIÁT DD
25. 1. ve 20 hod. Co.media
Intermediální integrál Martina Myšičky 
28. 1. ve 20 hod. Večer jedna báseň 
Netradiční talk show Lukáše Pavláska 

Komentované prohlídky pro ZŠ – prohlídka výsta-
vy, možno v dopoledních hodinách. Více informací: 
dilny@villapelle.cz / www.villapelle.cz

VÝSTAVA
do 27. 1. 
MICHAL ŠKAPA: BABYLON
Největší samostatná výstava předního českého 
výtvarníka, grafika a graffiti umělce.

Komentované prohlídky s umělcem
10. 1. 18–20 hod.
26. 1. 18–20 hod. 

1. 2. – 5. 4. 
PATRIK HÁBL - RE/KONSTRUKCE

Z důvodu re/konstrukce otevřeno! Kompletní a nároč-
ná obnova prostor, absolutní využití plochy s jemným 
citem, který povyšuje pozadí na hlavní motiv, hra 
s okolním prostorem, kde půjde o tvorbu in situ a kdy 
se výstavní sály promění v jeden obrazový celek. 
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MUZEUM HL. M. PRAHY
www.muzeumprahy.cz

Müllerova vila / Nad Hradním vodojemem 14, Praha 6

Rothmayerova vila / U Páté baterie 896, Praha 6. 
Otevřeno: út, čt, so, ne 10–17 hod. Návštěvy je možné 
po předchozí rezervaci. Tel.: 224 312 012, www.muze-
umprahy.cz

Studijní a dokumentační centrum Norbertov / Nad 
Hradním vodojemem 13, Praha 6, tel.: 233 323 997, 
www.muzeumprahy.cz, otevřeno: út, čt, so, ne 10–18 h.

VÝSTAVA
do 29. 9. 2019
Božena Rothmayerová Horneková a Alice Masary-
ková. Svěřenkyně a mentor (1926–1939). Vzájemné 
vztahy mezi dvěma osobnostmi ženské kultury 20. 
a 30. let 20. století, textilní výtvarnice Rothmayerové 
a dcery prezidenta Masarykové. 

PŘEDNÁŠKY
9. 1. 17.00 hod. Kolonie Nový dům
Přednáška uvede posluchače do souvislostí mezi tím-
to projektem a šesticí hlavních vzorových evropských 
sídlišť, mezi nimiž zaujímá Nový dům hned druhé 
místo po proslulém sídlišti Weissenhof ve Stuttgartu.
Rezervace míst na www.muzeumprahy.cz

KOMENTOVANÉ VYCHÁZKY OKOLÍM 
 MÜLLEROVY VILY
20. 1. 14.00 hod. Od Müllerovy vily do ateliéru 
„Kafkárna“. Vycházka je zahájena ve Studijním a doku-
mentačním centru Norbertov. Průvodkyně: Hedvika 
Čenková.

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE
U Boroviček 650/5, 163 00, Praha 6. Informace 
najdete na www.ddmp6.cz.

Sobota 5. 1. od 9,30 do 12 h, Zookoutek
Zvířátkům v zookoutku můžete přinést suchý chleba 
nebo zeleninu a ovoce. Pro předškolní děti, školáky 
i mládež. Zdarma 

Sobota 12. 1. od 10 do 12 h a od 12 do 14 h
Keramická sobota – pro děti i další zájemce, kteří 
nemají čas na pravidelné kroužky.  Přihlášky předem 
na tel. DDM 235 323 333 nebo klara.pliestikova@
ddmp6.cz

Pátek 1. 2. POLOLETNÍ PRÁZDNINY 
Glazovací dílna – od 9 do 11 h a od 11 do 13 h

Sobota 2. 2. od 9,30 do 12 h, Zookoutek

Sobota 9. 2. od 10 do 12 h a od 12 do 14 h
Keramická sobota – pro děti i další zájemce, kteří 
nemají čas na pravidelné kroužky. Přihlášky předem 
na tel. 235 323 333 nebo klara.pliestikova@ddmp6.cz.

SENIOR FITNES
Od ledna 2019 začínají nové kroužky a aktivity 
komunitního centra Senior fitnes. Více informací 
na recepci centra: 281 910 522, recepce@seniorfit-
nes.cz, Uralská 6, Praha 6.

Vzdělávací: němčina, francouzština, španělšti-
na, řečtina, PC - gramotnost, práce s tabletem 
a chytrým telefonem, práce se sociálními sítěmi. 
Volnočasové: sebeobrana, společenské hry a tré-
nování paměti, fotokroužek, zpěv, relaxační jóga, 
řecké tance. Další aktivity: Nordic walking, fotbal 

 18:30 Kursk
 21:00 Skleněný
20. 1.  14:00 Divadlo Pruhované panenky: Tři prasátka 
 16:00 Ledová sezóna: Medvědi jsou zpět
 18:30 Skleněný
21. 1.  16:00 Toman/ Kino senior
 18:30 Až na dno
  21:00 Son of Saul – Saul fia – Saulův syn / English 

friendly
22. 1.  18:30 Doktor Martin: Záhada v Beskydech
 21:00 Skleněný
23. 1.   16:00 Johnny English znovu zasahuje/ Kino 

senior
 18:30 Cesta vede do Tibetu
 21:00 Skleněný
24. 1.  18:30 Narušitel
 21:00 Schindlerův seznam
25. 1.  16:00 První člověk/ Kino senior
 18:30 Schindlerův seznam
 21:00 Narušitel
28. 1.  16:00 Toman/ Kino senior
 18:30 Bistro Ramen
  21:00 Death in Sarajevo – Smrt u Sarajevu /

English friendly
29. 1.  18:30 Narušitel
 21:00 Schindlerův seznam
30. 1.  16:00 První člověk/ Kino senior
 18:30 Schindlerův seznam
 21:00 A dýchejte klidně
31. 1.  18:30 Ženy v běhu
 21:00 Ticho před bouří

NESEDÍM SOUSEDÍM
Roh Anastázovy a Sartoriovy ulice, Praha 6—Břevnov

Sousedíme! Otevřená sousedská setkání 18.00–21.00
9. 1. Povánoční SWAP aneb výměnný bazárek oble-
čení 
16. 1. Dílnička plstění 
23. 1. Výroba šperků se sociální dílnou Metráž 
30. 1. Přešívárna
26. 1. 9.30–12.30 
Muži dětem. Tvořivá dílna pro děti ve věku 6–14 let. 
Prosíme o rezervace předem na adrese stojowska@
gmail.com.
30. 1. 10.30–12.00
Komentovaná prohlídka: Bonjour, Monsieur Gauguin: 
Čeští umělci v Bretani 1850–1950. Vstup pro seniory 
zdarma. Sraz v 10.30 před vstupem do areálu Praž-
ského areálu u Císařské konírny. Kapacita je omezená, 
hlaste se předem na nesedimsousedim@gmail.com.

DOMOV SV. KARLA 
BOROMEJSKÉHO
K Šancím 50/6, Praha 6 – Řepy, tel.: 235 323 248

14. 1. – 28. 2. 
Výstava modelů lodí a letadel Modelářského klubu 
Lány

4. 1. od 19 hod.
Jakub Jan Ryba: Česká mše vánoční v podání pěvec-
kého sboru Camerata Praha 

6. 1. od 17 hod.
Vokální společenství CANTIO: anonymy a kancionály 
z 15. století

čtvrtek 10. 1. od 15 hod.
Koncert pro housle a violoncello, Marta Schäferová - 
housle, Marek Sůva - violoncello, prof. Hana Fosterová 
- klavír 

13. 1. od 17 hod.
Mozartova Gran Partita (Dechová serenáda č. 10  B-
-dur K. 361) pod taktovkou Libora Dřevikovského

24. 1. od 15.30 hod.
Koncert francouzské hudby: Gwiwer Avedisyan – 
klavír,  Melusine de Pas – zpěv

27. 1. od 17 hod.
Novoroční koncert komorního smíšeného sboru 
Byzantion pod vedením Evy Komárkové

Dobrovolným vstupným na koncerty přispíváte 
do veřejné sbírky na podporu činnosti a provozu 
Domova, který slouží nemocným seniorům. 

Prodlouženo do konce ledna

v chůzi, volejbal bez skákání, unicurling, bowling.
Ve středu 30. 1. se koná od 15 h přednáška v Ural-
ské na téma 7 dní v Tibetu. Zájemci nechť se hlásí 
na recepci.
Senior fitnes z.s. rovněž zpracoval, v rámci EU 
projektu, metodiku správného cvičení s ohledem 
na věk a fyziologické možnosti, která je veřejně 
přístupná na adrese: www.fitseniors.eu.
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KVÍZ
Kdo je autorem návrhu Skleněného paláce, nebo-li 
Skleňáku?
Odpověď zasílejte do 20. ledna 2019 na adresu radnice 
a obálku označte nápisem KVÍZ.  Vítěz obdrží zajímavou 
publikaci poštou. 

Správná odpověď ke kvízu z minulého čísla 
 zněla: V ROCE 1555.
Výhercem publikace je Olga Řečinská.

FRESH SENIOR KLUB 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, www.villapelle.cz. 
Písecká Brána K  Brusce 5, Praha 6, www.pisecka-
brana.cz. Informace na tel.: 224 326 180,
info@porteos.cz, www.freshsenior.cz
Nová nabídka kurzů Fresh senior v roce 2019
Výtvarný kurz / úterý 10:00 – 12:00 a 12:00 – 14:00
Kondiční a rehabilitační cvičení / středa 10:00 – 
11:00
Jóga / středa 11:05 – 12:05
Anglická konverzace / středa 10:00 – 11:00, 11:05 
– 12:05 a 12:10 – 13:10
Francouzská konverzace / čtvrtek 9:30 – 11:00 
a 11:05 – 12:35
Taj-či / čtvrtek 10:00 – 11:00
Pevný střed těla – čtvrtek 11:05 – 12:05
Informace, rezervace míst a přihlášky:
út – pá 10:00 – 14:00 na tel. č. 224 326 180 nebo 
na info@porteos.cz

8. 1. 17.00 Písecká brána
Novoroční koncert: Melodie filmového plátna 
s Prime Time Voice 

15. 1. 16.00 Villa Pellé
Přednáška experta na zákonitosti osobního úspě-
chu, mozku a jeho síly Aleše Kaliny.

22. 1. 16.00 Villa Pellé
Age friendly aneb město přátelské k věku
Přednáška Michala Lehečky o současném stavu 
života seniorů v Praze a dalších větších městech.

29. 1. sraz 15:50 Poštovní muzeum, Nové mlýny 
2, Praha 1. Výstava ke stoletému výročí založení 
Poštovního muzea. Rezervace místa nutná!

KOMUNITNÍ SENIORSKÉ 
CENTRUM ŠLEJNICKÁ
Komunitní seniorské centrum Pečovatelská 
služba Prahy 6. Informace získáte na:  
Irena Simeonová, tel.: 736 489 330
e-mail: ksec@pecovatelskasluzbap6.com.

Středa 2. 1.
9,00 – 10,30 Angličtina 
Čtvrtek 3. 1. „Makulární degenerace“
14,30 – 16,00 Přednáška o očním onemocnění 
Pondělí 7. 1. Cvičení na židlích pro zdravá záda 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
16,00 – 17,00 III. skupina
Úterý 8. 1. Výtvarný ateliér 
13,00 – 15,30 „Šité květinové brože z organzy“
Úterý 8. 1. Stop zapomínání – II. skupina
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 
Středa 9.1.
9,00 – 10,30 Angličtina 
Pondělí 14. 1. Harmonizační cvičení 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
16,00 – 17,00 III. skupina
Úterý 15. 1. Stop zapomínání – I. skupina
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 
Úterý 15. 1. Kurz PC
15,30 – 16,15 I. skupina – začátečníci
16,15 – 17,00 II. skupina – mírně pokročilí
17,00 – 17,45 III. skupina – pokročilí
Středa 16.1.
9,00 – 10,30 Angličtina 
Středa 16. 1. Toulky Prahou 
14,00 – 16,00 „Židovská Praha, minulost 

i současnost“. Sraz: 13,45 hod. před Právnickou 
fakultou, vstup 88 Kč
Čtvrtek 17. 1. „Jak na Nový rok, tak po celý rok 
s Mílou Harmanem“
14,30 – 16,00 Písně pro dobrou náladu.
Pondělí 21. 1. Cvičení na židlích na podporu 
stability 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
16,00 – 17,00 III. skupina
Úterý 22. 1. Výtvarný ateliér 
13,00 – 15,30 „Šité květinové brože z organzy“ 
Úterý 22. 1. Stop zapomínání – II. skupina
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 
Středa 23. 1.
9,00 – 10,30 Angličtina 
Čtvrtek 24. 1.  „Zběsilá Čína“
14,30 – 16,00 Přednáška českých cestovatelů 
Václava Lomiče a Saši Ryvolové.
Pondělí 28. 1. Cvičení s theraband gumou 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
16,00 – 17,00 III. skupina
Úterý 29. 1. Stop zapomínání – I. skupina
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 
Úterý 29. 1. Kurz PC
15,30 – 16,15 I. skupina – začátečníci
16,15 – 17,00 II. skupina – mírně pokročilí
17,00 – 17,45 III. skupina – pokročilí
Středa 30. 1.
9,00 – 10,30 Angličtina 
Čtvrtek 31. 1. Rozdělovací schůzka do skupin 
kurzu PC – 2. pololetí
15,00 Je nutné osobně se dostavit. Počet uchaze-
čů je omezen.
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NEDOSTALI JSTE ŠESTKU DO SCHRÁNKY? NAPIŠTE NÁM NA SESTKA@PRAHA6.CZ

ZASTUPITELSKÝ KLUB TOP 09, KDU-ČSL 
Předseda: Mgr. O. Dušek
místopředsedové: MUDr. Marián Hošek, 
marian.hosek@seznam.cz, tel.: 603 169 266, 
Mgr. M. Baxa
členové: Mgr. Jiří Růžička, 602 176 922, 
jruzicka@praha6.cz, Mgr. O. Kolář, Ing. arch. 
Eva Smutná, Ing. J. Vaculík, tel. 602 492 692, 
jvaculik@praha6.cz, Mgr. J. Bartůšek, Mgr. M. 
Kaňáková, Mgr. D. Klepková

ZASTUPITELSKÝ KLUB ODS  
Předseda: Mgr. J. Stárek, jstarek@praha6.cz
členové: Ing. Marie Kubíková, 
tel.: 724 174 006, e-mail: marie_kubikova@

seznam, Ing. Jiří Lála, jlala@praha6. cz, Mgr.  
K. Bartošová, Ing. Z. Hlinský, JUDr. Mgr. M. 
Petrásek, J. Dočekal, Ing. Bc. Simona Nesvad-
bová, Ph.D., V. Šuvarina, Mgr. P. Civínová

ZASTUPITELSKÝ KLUB PIRÁTI PRAHA 6
Předseda: Mgr. O. Chrást
členové: V. Mahrik, J. Kabelová, Ing. M. Vlach, 
B. Hrůzová, Ing. E. Tichá, Ing. V. Šraier, Tomáš 
Šídlo, tsidlo@praha6.cz a Jiří Hoskovec.

ZASTUPITELSKÝ KLUB STAROSTOVÉ 
A NEZÁVISLÍ (STAN)  
Předseda: Mgr. Jan Lacina, 
jlacina@praha6.cz, tel.: 220 189 170

členové: Ing. Mgr. Oldřich Kužílek, 
 e-mail:kuzilek@otevrete.cz, MgA. Petr Pro-
kop, e-mail: petar@vosto5.cz, Ing. Mgr. Libor 
Bezděk, tel.: 775 870 642, bezdek@ddmpra-
ha.cz, Mgr. P. Karvánek, MUDr. Iveta Borská, 
iborska@praha6, Zdeněk Hořánek, zhora-
nek@praha6.cz, tel.: 602 336 140

ZASTUPITELSKÝ KLUB ANO PRAHA 6
Předseda: Ing. Roman Mejstřík, 
tel.: 603 418 940; tel.: 778 543 832,
členové: JUDr. P. Pražáková, Ing. Arch. M. 
Polách, Ing. J. Holý, Ing. P. Macháček, Bc. T. 
Klíčová

KONTAKTY NA ZASTUPITELSKÉ KLUBY

INZERCE

!! Odvoz starého nábytku na skládku. Stěhování všeho druhu. Vyklí-
zení sklepů, bytů, pozůstalostí atd. Naložíme a odvezeme cokoliv. Vše 
za rozumnou cenu. Volejte: 773 484 056

Koupím byt v Praze 6, přímo 
od majitele. Tel.: 604 617 788

Malování, lakování, zednické práce, 
štukování, stěrky a sádrokarton, se-
zonní sleva 10 %. Volejte 603 432 476

Hledám menší byt do 15 tisíc nebo 
větší do 20 tisíc jen pro 2 osoby – pár. 
Ideálně na 2 roky a více, lodžie výhodou, 
ale nemusí být, centrum do 30 minut. 
Zařízení na dohodě. RK nevolat. Děkuji. 
603 789 381

ANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. Malovanka / 

otevřeno po–pá 10–13 14–16 h
VÝKUP KAŽDÝ DEN 

www.antiqua-apollon.cz,
www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ ČASY 
i poškozené. Zejména máme zájem o dečky, přehozy, 

hračky–vláčky, panenky, auta,modely autíček, parní stroj, 
reklamní cedule. Sklo hutní-těžké, broušené, skleněné 

objekty-sochy,barevné-vázy, mísy, popelníky.Vzduchovky, 
zbraně, gramofony, telefony. Porcelán-sošky. Kovové 

mísy, košíky, tácy.Mlýnky, fotoaparáty, globusy. Obrazy, 
grafiku-moře, krajiny, děti, válka, města, folklor, abstrakce, 
romantická malba, hospodský námět. Hodiny-pendlovky, 
podlahové, ročky-pod skleněným poklopem, aj.Sochy-kov, 

dřevo. Šperky–české granáty, zlaté, stříbrné, bižuterii-korále-
brože.Vánoční ozdoby, Betlémy-papír, dřevo. Nábytek 

z chromových trubek-stojany, věšáky.Lampy, lustry.
Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí.

Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí.
Kontakty: tel. 777 100 898, e-mail: sahula.martin@post.cz

Stomatologie Kupetzová ráda uvítá nové pacienty na adrese Vítězné 
nám. 10, 3. patro. Tel.: 77 5 523 377 Termín dostanete nejpozději 
druhý den.

POSILOVNA, SAUNA, SOLARIUM,
AEROBIC, PILATES, YOGA, ZUMBA
CARDIO, FUNKČNÍ, KRUHOVÝ TR.
 PŘIJĎTE PO VÁNOCÍCH K NÁM  

VÝHODNÉ PERMANENTKY
 KOULOVA 15, PRAHA – 6, DEJVICE
V  ZAHRADĚ HOTELU INTERNATIONAL

ZDARMA 1. VSTUP PŘI KOUPI 
PERMANENTKY S TÍMTO KUPÓNEM

TEL: 296 537 838
WWW: FITNESS-PODBABA.CZ

FITNESS - PODBABA
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